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Minister Deetman heeft een nieuwe kandidaat op 
het oog voor het voorzitterschap van het 
Maastrichtse College van Bestuur. Daarmee heeft 
hij de bezwaren erkend die de 
Vertrouwenscommissie en het huidige college 
hadden ingebracht tegen de oorspronkelijke lijst 
van vier kandidaten. De Vertrouwenscommissie 
wil op 9 oktober de nieuwe kandidaat met de 
Universiteitsraad bespreken. In tegenstelling tot 
de vorige keer
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Deken, deetman in eerste instantie de me- 
sing ping var) de Universiteitsraad had 
rekka CTraagd, hoeven niet meer op de 
zlJn- , paastrichtse voorzitterszetel te re- 

at land Kenen. Volgens de Vertrouwens- 
serder pnimissie, die het standpunt van de 
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-n in per sollicitanten aan de profiel- 
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.. besteld. Die mening werd ge- 
n. Wij peld door het college van bestuur, 
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Hallo!

Anders dan sommigen gehoopt hadden, staat de 
telefoon niet roodgloeiend na de advertenties in 
zoveel dagbladen. Een beetje studiehoofd belt 
niet naar Maastricht, die komt gewoon.

Minister drs. W.J. Deetman is niet 
bereid om de bezuinigingen op het 
onderwijs aan kleuters (de zoge
naamde vierjarigen- maatregel) ge
heel te vervangen door bezuinigin
gen op het wetenschappelijk onder
wijs. De bewindsman zegt dit in een 
vraaggesprek met het Algemeen 
Dagblad van maandag 29 septem
ber.
De fracties van PvdA en VVD in de 
Tweede Kamer hebben eerder sug
gesties in die richting gedaan. Deet
man zegt nu niet alle alternatieve 
bezuinigingsvoorstellen zijn fiat te 
willen geven, ook al leveren die 1 
miljard op. Over het wetenschappe
lijk onderwijs zegt hij: ”Er zijn echt 
niet zo veel mogelijkheden meer 
om in die sector nog eens 220 mil
joen (de beoogde opbrengst van de 
kleutermaatregel) weg te halen. 
Dat levert een aanzienlijke verla
ging van het voorzieningenniveau 
op, en dus kwaliteitsverlies. Daar
mee trek je het beleid omver, en dat 
is onaanvaardbaar”, aldus Deet
man.

Adieu!

De pionier van de Maastrichtse 
Huisartsgeneeskunde, prof. Wim Brouwer, 
vertrekt met pensioen na een niet al te 
gemakkelijke carrière. Met niks beginnen is ook 
niet alles.

Rust in vrede!
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b. Omdat de commissie er op 
^r°nd van vergelijkbare gevallen in

minister daar veel begrip voor 

®ni persoonlijk de bezwaren in Den 
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schikte kandidaten. Volgens Van 
den Biggelaar is Deetman zich ook 
hoogst persoonlijk met de kwestie 
gaan bemoeien, toen gebleken was 
hoe serieus de bezwaren vanuit 
Maastricht waren.

Jacques Herraets

De minister sluit in het interview 
niet uit dat de bezuinigingen van 
130 miljoen op het WO nog wat 
worden verhoogd: ”Als de voor
stellen van de kamer niet op ge
spannen voet staan met het alge
meen gevoelen dat we in Nederland 
moeten oppassen met het bezuini
gen ophet fundamentele onder
zoek, dan zijn ze bespreekbaar.” 
(Bert Bakker/UP)

Een kerkhof is een levend verleden. Wie de 
dodenakker aan de Tongerseweg bezoekt ziet de 
geschiedenis van Maastricht voor zich.
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kamerleden beramen fusies
De fractie van D'66 werkt aan een plan om het aantal universiteiten fors te verminderen 
maar het nu bestaande aantal vestigingsplaatsen, dertien, te behouden.
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. 66 Kamerlid drs. A. Nuis ziet het 
als vervanging voor de bezuini- 

bsvoorstellen van minister drs.
f. Deetman. Volgens Nuis ver

baken Deetmans voorstellen

stil
est v»n
e

eer> maximum aan ellende voor 
minimale opbrengst”. Het 

66-plan komt erop neer dat uni- 
ver$iteiten die op geringe afstand 
P” elkaar liggen (zoals bijvoor- 
Jteld Rotterdam, Delft en Leiden; 
burg en Nijmegen; Eindhoven en 
v^aastricht) fuseren. Eén College 
b Bestuur krijgt dan de zeggen- 
bp over meerdere vestigings
eisen en elke universiteit mag in 

l 'acipe elke studierichting in huis 
°ben, maar nog slechts in een

vestigingsplaats. Zo'n beperking 
(van vestigingsplaats) zou door de 
overheid moeten worden opgelegd 
om de kosten te matigen.
Volgens Nuis kan de autonomie van 
de resterende universiteiten sterk 
toenemen en krijgt ook de door 
Deetman zo gewenste profilering 
van de instellingen meer kans. Het 
Kamerlid wil zijn voorstellen in de 
komende weken uitwerken en 
doorrekenen. Nuis verwacht dat ze 
in 1990 minstens 130 miljoen ople
veren, en in de jaren tot 2000 nog 
veel meer. De meeropbrengst zou 
binnen de instellingen moeten blij
ven, die daarvan dan zelf vernieu
wingen kunnen realiseren.

Ook het PvdA-Kamerlid drs. J. 
Wallage lanceerde vorige week een 
alternatief idee voor de bezuini
gingsplannen van Deetman: vol
gens Wallage zouden de twee ka
tholieke universiteiten in Nijmegen 
en Tilburg moeten fuseren, en ver
volgens zelf bepalen welke oplei
dingen in welke plaats blijven. Zo’n 
fusie zou schelen in de overhead
kosten. Bovendien zou volgens 
Wallage bij het medisch cluster aan
zienlijk meer te bezuinigen zijn dan 
Deetman in zijn plannen kenbaar 
maakt. Ook Wallage is bezig zijn al
ternatief nader uit te werken en 
door te rekenen.
(BB/EH/UP)

Macht

Het rommelt tussen de beheerders van de grootste 
boekenbeheerders van wetenschappelijk 
Nederland. De Koninklijke Bibliotheek wil haar 
naam eer aandoen en krijgt despotische trekjes, 
blijkt uit het rumoer rond de benoeming van een 
tweede directeur. De jongens in het land zijn daar 
niet zo gelukkig mee.

Krimp

De universiteiten lopen te hoop tegen de plannen 
van Deetman om nog eens 130 miljoen van hun 
budget af te halen. Selectief krimpen, noemt de 
minister de verdwijning van hele faculteiten en 
studierichtingen.

De ontknoping van onze pikante lunchrubriek, een 
dagje introductie op de werkvloer en een 
kennismaking met de vloer van de wetenschap.
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Nieuwe ziekte:
Wiskunde- 
ficiëntie
Voor eerstejaars studenten 
gezondheidswetenschappen met 
een vooropleiding zonder wiskunde 
bestaat de mogelijkheid een 
versnelde cursus HAVO4/5 
wiskunde te volgen. Duur: een jaar 
(twee avonden per week naar 
school en huiswerk). Kosten cursus: 
f 305,- en ongeveer f 100,- aan 
boeken. (Het ziekenfonds betaalt 't 
niet).

Wij hebben deze cursus vorig jaar 
gevolgd en het is ons vies 
tegengevallen. Het gewone 
onderwijs heeft er onder geleden. 
En wat heb je aan een HAVO 
cursus? Niets toch? Een zeker 
’wiskundig inzicht’ krijg je niet in 
een stoomcursus van negen 
maanden. Het is dus een loze eis 
van de universiteit.

Een stel van ons hebben zich 
georganiseerd in de Wiskunde 
Aktie Klup (W.A.K.). Het bleek 
toen dat op andere universiteiten 
aangepaste cursussen gegeven 
worden, die meestal maar drie 
maanden duren en zelden extra geld 
kosten. Wij zijn naar Agora 
geweest en hebben brieven 
geschreven naar verschillende 
commissies. Hier hebben wij nooit 
iets van gehoord tot op heden. Wel 
hebben we een gesprek gehad met 
dhr. Does dat hoopvol leek, maar 
bij een tweede gesprek niets bleek 
op te leveren.

Het enige alternatief dat er blijkt te 
zijn en dat ons niet verteld is, is dat 
je in de zomer in Utrecht een cursus 
kunt doen die ook meetelt.

Sommigen hebben dit gedaan en 
zeer positief gevonden in 
vergelijking met de cursus hier aan 
de universiteit.

Al met al hebben wij nog steeds 
geen afdoende antwoord gekregen 
op de vraag waarom die 
wiskundecursus zo geregeld is en 
niet anders. Wij kunnen de nieuwe 
eerstejaars alleen maar 
waarschuwen. Ook zijn we 
benieuwd naar het percentage 
mensen dat door de wiskundecursus 
nu een achterstand heeft opgelopen 
met statistiek en naar het 
percentage dat door de 
wiskundecursus nu één of meerdere 
blok(ken) niet heeft gehaald en 
alsnog een taak moet maken.

Ondertussen gaat de W.A.K. nog 
even door!!

Sandra van Helden, Abi 
Holshuijsen, Marian Josten en 
Jaqueline Smeets. Postvak 2AF.

boeken
in heel linnen 
in leer

, met goudopdruk 
' in perkament

maar ook stencils, 
proefschriften, e.d.

handboekbinderij 
arno lipsch

hunnenweg 41
6224 jp maastricht 
tel. 043-625889

als u vakwerk op prijs stelt

Nieuwstraat 9, 6211 CR Maastricht
Tel. 043-210825

De BOEKHANDEL waar je wat aan hebt.

FELLOWSHIPS BIOTECHNOLOGIE

BIOTECHNOLOGY 
DELFT-LEIDEN

De stichting 'Biotechnologie 
Opleidingen Delft-Leiden’ stelt voor 
cursisten van de tweede fase 
beroepsopleiding biotechnologie

FELLOWSHIPS
ter beschikking.

Inlichtingen over opleiding en fellowships bij:
- dr. J.N. van der Molen, Rijksuniversiteit Leiden, 

telefoon (071) 148333 tst. 7770/7771
- dr. J.A.B.A.F. Bonnet, Technische Universiteit Delft, 

telefoon (015) 782388
of bij het secretariaat Biotechnologie Opleidingen, mw.J.G.M. van 
Breugel, Julianalaan 67, 2628 BC Delft, telefoon (015) 782342.

Studentenhuis „In de Fortuyn”
Boschstraat 97, links van de St. Matthiaskerk.

* Aldaar zijn gevestigd het R.K. Studentenpastoraat Maastricht 
en de R.K. Studentenvereniging Servatius.
Telefoon 043-211126. Secretariaat open: 9.30-12.30 uur.

* In het studentenhuis zijn ingericht: een grote conversatiezaal met 
o.a. bar, TV en piano, een ruime leeszaal-bibliotheek (ook open 
voor vrije studie), een kapel voor meditatie en kleinere ruimten 
voor gespreksgroepen.

* Het Studentenhuis biedt graag de gehele dag gastvrijheid aan alle 
studenten van Universiteit en HBO-instellingen, ongeacht hun 
levensovertuiging.

* Elke zondagmorgen om 10.30 uur en donderdagavond om 
19.30 uur is er een Eurcharistieviering voor studenten.
De studentenpastor is de gehele week bereikbaar voor persoonlijke 
gesprekken.

Het Studentenhuis „In de Fortuyn” 
is een open huis

I Te koop aange
boden: 1 paar spalding Rennski’s 
m. Geze-bindingen. Weinig 'ge
bruikt, desk, onderh. Prijs n.o.t.k. 
Tel. (na 18.00 uur) 043-215532.

I Te koop aange
boden: Aristona grootbeeld z/w 
TV. Prijs ƒ75,00. Tel. (na 18.00 
uur) 043-215532.

Te koop: da
mesfiets ƒ 10,00, herenfiets ƒ 25,00. 
Een beetje opknappen is noodzake
lijk. Tel. 043-616432.

I Welke studen
te) wil zijn/haar kamer onderver
huren voor vijf a zes maanden aan 
een medewerkster van de universi
teit, per 1 november 1986? week
ends afwezig. Bellen naar Marjanne 
Markerink, tel. 05450-1263.

I Uw feest een 
mislukking? Dit was niet gebeurd 
als U de Jumbling Band had uitge
nodigd om de muzikale basis van 
Uw avond te vormen. Uitgebreid 
repertoire, alle muziek-genres, 13 
personen en een aantrekkelijk ta
rief. Bel voor inlichtingen BMC 
888631 (Ton).

I Dames zaal
voetbal op woensdagavond zit drin
gend verlegen om deelneemsters. 
Tijd: 20.00 -21.30 uur, plaats sport
zaal Vijverdal. Informatie Buro 
L.V.& S.

I 16 januari 1987 
vertrek wintersportreis. Informatie 
Buro L.V.& S.

I Te koop aange
boden i.v.m. een systeemwisseling: 
een commodore 64 met Datasette, 
diskdrive en zeer veel toebehoren 
zoals Speeddos, Kernalomschake- 
ling, RS232 interface, ca. 80 disket
tes, boeken, tijdschriften, enz. Inl. 
Ruud Leliveld, tel. 043-473460.

I Te koop ver
schillende boeken le jaars rechten
studie voor 60% van de nieuwprijs. 
Nauwelijks gebruikt. Tel. 043- 
633444, tst. 2143, vragen naar ka
mer 107.

I Te koop: bouw
grond, voor vrijstaand huis, 260 m:, 
gelegen in Maastricht Zuid, dichtbij 
nieuwbouw academisch Ziekenhuis 
en universiteit. Tel. 04409-2082.

Kesselkeed Pe- 
reed zoekt trompettist en Tubanist. 
Tel. 043-438244 (Loe).

I Te koop: trek
haak voor Saab 99 GE, geheel com
pleet. Tel. 04494-53098.

I Te koop: Jaar
gang Rolling Stone en New Musical 
Express (’72-’86) Filmfan, Strip- 
koerier, New York, Hollands Diep 
(!), Punch. Info: tel. 043-251949.

I Te koop: Bata- 
vus herenfiets, 3 versnellingen, te- 
rugtr. rem. Goede staat. Prijs f 
225,-. Tel. (’s avonds) 04408-2977

I Te koop: onder- 
watercamera NIKONOS II met los
se o.w.-belichtingsmeter. Samen 
f500,- Caesar Deerenberg, tel 
(888)250 of 043-211917

I Te huur: voor 
kortere of langere termijn onze va
kantiebungalow, geheel vrij gele
gen in heuvelachtige streek in Zuid- 
Limburg. Voorzien van alle comfort 
voor 4 personen. Inl. 01711-11577.

Boekhandel \ %
|DE TRIBUNE
| Kapoenstraat 8 \
| 6211 KW Maastricht \

| Telefoon (043) 251978

H

Informatie- en opinieblad van de 
Rijksuniversiteit Limburg, 
uitgave van de Stichting 
Maffius.
Verschijnt wekelijks.

Redaktieadres:
Tongersestraat 53. kamer 316 
Postbus 616 
6200 MD Maastricht 
Telefoon: 043-888468 
(doorkiesnummer)

Stichtingsbestuur:
Wim Hermens (voorzitter) 
Kees Schroer (penningmeester) 
Hans Lensing (secretaris) 
Erik de Graaff
Ton Hameleers
(redaktieafgevaardigde) 
Geertjan Tangelder 
Joan Muysken

Redaktie
Mare Bonten
Wammes Bos
Walter van Bree 
Bart Brouwers 
Andre Cremer 
Lucia Geurts 
Judith Habets 
Ton Hameleers 
Jacques Herraets 
(eindredakteur) 
Evelyne de Leeuw 
Jan Mokkenstorm 
Emely Nobis 
Redaktie-assistente: 
Liesbeth van Hoef 
Foto's: Franco Gori 
fotopersburo Widdershoven 
fotopersburo Mellaart 
Hans van Dijk 
Coen van der Gugten 
Tekeningen: John Prop 
Raph de Haas 
Druk: Limburgs Dagblad, 
Heerlen . j

Advertenties
Advertenties (behalve 
Paarltjes):
Yvonne Stevens, tel. 043-62493“ 
werkdagen bereikbaar na 18.0® 
uur, 
vrijdag de hele dag.
Tarieven op aanvraag.
Paarltjes opgeven bij de ■ 
redaktie. 9

Mededelingen
Mededelingen voor de 
mededelingen-pagina 
doorgeven aan Dienst 
Voorlichting

Abonnement
Leden van de universitaire 
gemeenschap ontvangen het 
blad gratis. Afgestudeerden en 
andere belangstellenden 
kunnen zich abonneren voor 
ƒ 25,00 per jaar.

Universitaire Pers
Observant maakt deel uit van 
het landelijk 
samenwerkingsverband 
Universitaire Pers, samen mei 
Ad Valvas (Vrije Universiteit). 
Delta (Delft). THB (Tilburg), 
TH-berichten (Eindhoven), 
THT-nieuws (Twenthe), 
KU-nieuws Nijmegen), 
universiteitsblad Utrecht, 
Universiteitskrant Groningen e 
Wagenings Hogeschoolblad-

UP-korrespondent: Bert Bakke'' 
Esther Hageman
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kundige, die de vraagsteller dan te
rugbelt.

WEINIG TELEFOONTJES
NAAR MAASTRICHTSE
STUDENTEN

Het tweede deel van de wervingscampagne die de 
universiteit is gestart, waarbij abituriënten aan 
Maastrichtse studenten kunnen vragen hoe ze de 
studie vinden, levert tot nu toe niet zoveel reakties 
op. Bovendien blijkt de advertentie aanleiding te 
geven tot misverstanden. Veel bellers denken dat 
er voor een plaats in Maastricht niet hoeft te 
worden geloot.

oensdag 24 september verscheen 
ƒ .*’erste van vier ingezonden me
edelingen in de pers. De spits werd 
, Scheten door geneeskunde-stu- 

I en* Lidwien Maas, die vier dagen
S van 16.00 uur tot 18.00 uur aan 
’elefoon heeft gezeten. In totaal 

(ee*( zij zo’n 25 telefoontjes moe- 
.en beantwoorden. Jan Neliveld, 
?le voor rechten aan de telefoon 

*’ had na twee dagen pas één 
aktie binnen. Gisteren is de ad

vertentie voor gezondheidsweten- 
^chappen gep]aatst en de dienst 
°or lichting verwacht dat hiervoor 

trteeste belangstelling zal zijn.

Zaterdag zal de laatste ingezon- 
n mededeling -voor de studie eco- 
mie- jn je kranten verschijnen.

het ?elefoonties zijn afkomstig uit 
hele land en het meeste wordt er 

gebeld door ouders van toekomsti
ge studenten. De vragen hebben 
vooral betrekking op overstapmo
gelijkheden, deficiënte vooroplei
ding, studiefinanciering of concrete 
informatie over een bepaalde stu
dierichting. Bovendien blijken er 
nogal wat mensen uit de advertentie 
te hebben opgemaakt, dat Maas
tricht in vergelijking tot de andere 
universiteiten zo’n unieke plaats in
neemt, dat er niet geloot hoeft te 
worden. Zij menen dat een keuze 
voor het Maastrichtse systeem auto
matisch plaatsing inhoudt. De 
dienst Voorlichting had veel vragen 
verwacht over de sfeer en het stu
dentenleven in Maastricht. Dit 
blijkt echter nauwelijks het geval te 
zijn. Vragen die niet door de stu
dent kunnen worden beantwoord, 
worden doorgespeeld naar een des- 

Het is nog niet bekend of de adver
tentiecampagne meer aanmeldin
gen voor de voorlichtingsdagen 
heeft opgeleverd dan voorgaande 
jaren. Op dit moment zijn er naar 
schatting zo’n duizend uit grote en 
kleine advertenties geknipte bon
nen binnengekomen. Volgens Joep 
Offermans, hoofd van de dienst 
Voorlichting, zijn dat er meer dan 
men verwacht had. Bovendien ko
men er naar aanleiding van de inge
zonden mededelingen waarschijn
lijk nog nieuwe reakties binnen.

Toch is het aantal niet spectaculair 
als men bedenkt dat de advertentie
campagne 300.000 gulden heeft ge
kost. Volgens Offermans is de cam
pagne echter óók opgezet om de 
naamsbekendheid van de universi
teit te vergroten. In hoeverre de ad
vertenties aan dat doel hebben be
antwoord zal echter niet gemeten 
worden. ”Dat zou nog duurder wor- 
der dan de advertentiecampagne 
zelf”, aldus Offermans. ”De cam
pagne trekt wel veel direkte publici
teit. We zijn al in verschillende ra
dioprogramma’s geweest en ook de 
landelijke pers reageert positief.”

Het effect op lange termijn zal vol
gens hem inderdaad niet groot zijn, 
als er verder niets meer aan wer
vingsbeleid gedaan wordt. De 
dienst voorlichting werkt samen 
met het bureau ’’Blank en Blauw” 
aan een wervingsplan, dat eind no
vember bij de universiteitsraad 
moet liggen, en waarin ”low bud- 
get”-aktiviteiten worden uitge
werkt. Volgens Offermans kan 
hierbij gedacht worden aan radiore
clame, het intensiveren van contac
ten met scholen, méér voorlich
tingsdagen, verspreid door Neder
land, werving via schoolkranten en 
het maken van behoorlijke voor
lichtingsfilms, die dan beschikbaar 
worden gestéld aan scholen. Ook 
zal er te zijner tijd misschien op de 
Limburgse kabel worden geadver
teerd. Tijdens de voorlichtingsda
gen zullen er geen speciale aktivitei- 
ten op touw worden gezet.

Emely Nobis

COMMISSIE VERDEELD 
OVER STUDENTEN
VOORZIENINGEN

De beleidsnotitie studentenvoorzienigen is op 25 
september tijdens een opiniërende bespreking in 
de Commissie Studentenvoorzieningen fel 
bekritiseerd. Uit ongenoegen met de notitie, die 
volgens hen een ideologische ondersteuning is van 
een bezuinigingsmaatregel, hebben de vier 
studenleden uit de commissie besloten een eigen 
onderzoek in te stellen naar studentvoorzieningen 
in Maastricht.

De omstreden beleidsnotitie, ge
schreven door Willem Kort, hoofd 
van de dienst studentenzaken, 
wordt vooral afgewezen vanwege 
haar globale karakter. De nota zou 
moeten aangeven welke beleidsin
tenties de universiteit heeft met be
trekking tot het aanbod aan studen
tenvoorzieningen en welke concrete

Welkom!
Onlangs vond ik tussen mijn post een aangename 
verrassing. De dienst Personele Zaken nodigde mij 
uit om deel te nemen aan een 
universiteits-introduktie voor nieuwe medewerkers. 
Na bijna twee maanden zoekend en tastend door 
deze instelling te hebben rondgelopen, werd mij hier 
een unieke kans geboden om wegwijs te raken, dus 
vol verwachting ging ik die donderdagochtend op 
weg. Het werd een echt groepsgebeuren. In razend 
tempo maakten we kennis met elkaar en raakten we 
thuis in de wirwar van deze instelling.
Meneer Offermans van de dienst voorlichting beet 
de spits af met een inleiding over het ontstaan van de 
RL. Door de sluiting van de mijnen is Limburg een 
gedeconfituurd gebied geworden. De universiteit 
echter geeft een nieuwe economische impuls aan de 
regio en het intellectuele peil ervan wordt behoorlijk 
vergroot. Sluiting van de universiteit in navolging 
van de mijnen zou een nieuwe ramp voor Limburg 
betekenen en is bovendien onwenselijk in verband 
met de rechtvaardige spreiding van het 
wetenschappelijk onderwijs. Met deze laatste 
opmerking speelde Offermans subtiel in op de 
aktuele situatie rond de bezuinigingen.
Meneer Smeets, de dichtende veiligheidsman, hield 
een onnavolgbare redevoering over de gevaren die 
wij zelfs achter onze buro’s lopen. Losliggende 
snoeren en openstaande ladenkasten kunnen fataal 
worden, maar orde en netheid op de werkplek 
verminderen de risico’s aanzienlijk.
De universiteitsraad in Maastricht, aldus griffier 
Bassie, is heel rustig. Ze zijn hier tenminste niet zo 
drammerig en politiek als in andere steden, waar er 
weleens conflicten zijn tussen het College van 
Bestuur en de Universiteitsraad. Hier gaan dat 
allemaal in goed overleg.
Personeelszaken tenslotte heeft het beste met ons 
voor, vandaar ook die universitaire introduktie. 
”Het gaat ons erom dat de mensen gezien hebben 
wat er allemaal is en dat ze elkaar een beetje leren 
kennen”, aldus Anton van Deutekom, medewerker 
van de dienst Personeelszaken.
Alleen de informele lunch viel een beetje in het 
water. Ons was beloofd dat de heren van het college 
van bestuur tussen soep en broodjes nonchalant 
zouden komen binnenwandelen om wat met ons te 
keuvelen. Daarom bleven we allemaal een beetje 
braaf achter onze tafeltjes zitten, want bij zo’n 
voornaam bezoek wil je een nette indruk 
achterlaten. De top drie van de universiteit liet het 
echter afweten en net toen ik besloot om dan toch 
maar naar de WC te gaan (hiervoor was in het 
drukke programma geen tijd ingeruimd) begon het 
volgende onderdeel. Alweer een gemiste kans.

Emely Nobis

taken de universiteit moet verzor
gen. Kort ziet zijn notitie als een 
continuering van het beleid inzake 
studentenvoorzieningen zoals dat al 
sinds de oprichting van de RL wordt 
uitgedragen. De concrete invulling 
van dit beleid moet volgens hem 
van moment tot moment kunnen 
worden vastgesteld.

In de commissievergadering is ver
der grote onenigheid ontstaan over 
de gevolgde procedure. Er zou te 
weinig overleg zijn geweest met de 
studentenverenigingen en ook met 
de LV&S. Uit onvrede met deze 
gang van zaken hebben de student
leden van de commissie, waaronder 
haar nieuwe voorzitter Marike La- 
ning, besloten zelf te gaan inventa
riseren welk pakket voorzieningen 
er voor studenten voorradig is. Ze 
hebben hiertoe een brief geschre
ven aan alle studentenverenigingen, 
enkele sportorganisaties. Studium 
Generale, het CCV en Tafelstraat 
13. In de brief worden vragen ge
steld over het exacte aktiviteiten- 
aanbod van de organisaties, het 
aantal deelnemers en de hoogte van 
de eigen bijdrage van studenten.

Ook wordt aan de organisaties ge
vraagd hun commentaar te geven 
op de notitie van Kort. Dit onder
zoek moet resulteren in een beleids
plan, dat als tegenhanger van Kort's 
notitie kan worden aangeboden aan 
de universiteitsraad. Die zal zich op 
30 oktober uitspreken over de be
leidsnotitie.

Emely Nobis
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Wetenschapsstages geen 
onverdeeld succes

MENTALITEIT MEDISCH 
STUDENT NIET ERG 
WETENSCHAPPELIJK

'In grote lijnen kan het experiment 
"wetenschapsstage" als een succes worden 
beschouwd.' Dat is de conclusie die de 
keuze-onderwijscommisie heeft getrokken na de 
evaluatie van de eerste verplichte 
wetenschapsstage bij de medische faculteit. Over 
de manier waarop de stage definitief ingevuld 
moet worden is men het echter nog niet eens.

De derdejaars studenten genees
kunde werden vorig jaar vrij abrupt 
met de verplichting tot het volgen 
van een wetenschapsstage gecon
fronteerd. Dit leidde dan ook tot 
nogal wat kritiek en protest. Vol
gens het evaluatierapport waren de 
twijfels misplaatst en hebben de 
meeste studenten een plezierige en 
vooral leerzame kennismaking met 
de wetenschap achter de rug. Het 
rapport is gebaseerd op de mening 
van een kleine zestig procent van 
het totale aantal deelnemers. Dat 
waren 86 studenten.

Over de noodzaak van een weten
schappelijke inbreng in het medisch 
curriculum is men het over het alge
meen wel eens. Ook de studenten 
delen dat inzicht. Wetenschappelij
ke vorming behoort een onderdeel 
van de opleiding te zijn, zo rede
neert men. Ook al omdat een aan
zienlijk deel van de medische stu
denten later in het onderzoek te
recht zal komen. Daarom werden er 
vanaf 1981 steeds meer weten
schapsstages als keuze-onderwijs 
aangeboden, maar zonder enig suc
ces. Het aantal studenten dat van de 
mogelijkheid gebruik maakte bleef 
bedroevend laag. Van de 135 stu
denten die op 11 september hun 
doctoraal uitgereikt kregen, hadden 
er zegge en schrijve vier een weten
schapsstage achter de rug. De keu- 
ze-onderwijscommissie lanceerde 
dan ook het voorstel om deze stage 
verplicht te stellen. Onlangs heeft 
de faculteitsraad daarvoor toestem
ming gegeven. De wetenschapssta

ge zou drie jaar lang, als experi
ment, verplicht blok 3.5 gaan vul
len. Protesten van studenten (be
perking van keuzevrijheid en een te 
gehaaste en daardoor chaotische 
opzet van het blok) werden van de 
hand gewezen. Als pleister op de 
wonde mocht de eerste jaargang 
derdejaars nog kiezen voor een be
paalde periode, namelijk in het der
de of het vierde jaar. Een uitzonde
ring die dit jaar niet meer gemaakt 
wordt.

Hulpje

Vier dagen van de week participeer
den de studenten in een of ander 
onderzoek. Vrijdags kwamen zij 
bijeen om de indrukken te bespre
ken en lezingen over wetenschappe
lijke onderwerpen bij te wonen. Dit 
theoretische gedeelte was zeker 
geen succes. De deelname bedroeg 
soms niet eens de helft van het aan
tal studenten en ook de waardering 
was zeker niet wat de commissie 
zich gewenst had. Over het eigenlij
ke stagewerk is men een stuk posi
tiever. Slechts enkelen voelen zich 
achteraf gebruikt als hulpje in het 
dagelijkse laboratoriumwerk. Prof. 
Struyker Boudier, coördinator we
tenschapsstage; ’’Natuurlijk zijn de 
ervaringen niet bij iedereen positief 
geweest. We streven er dan ook 
naar om over twee jaar slechts die 
projekten over te houden waarbij 
de student in een hoge mate van 
zelfstandigheid kan werken.”
De evaluatie heeft al tot enkele we
zenlijke veranderingen in het curri

culum geleid. Blok 2.7, over ge
zondheidszorg en samenleving, 
wordt ingekort tot vier weken. Het 
gedeelte met wetenschapsonderwijs 
is nu verplaatst naar de twee weken 
voor blok 3.5, waardoor het theore
tische gedeelte al voor de eigenlijke 
stage behandeld wordt. De terug- 
komdagen heeft men dus geschrapt. 
Een praktische oplossing, want blok 
2.7 werd gekenmerkt door lege on
derwijsgroepen en zo mogelijk nog 
slechter bijgewoonde hoorcolleges. 
Misschien dat wetenschapstheorie 
de student op deze manier wel be
reikt.

Te kort

Toch is de discussie over de inhoud 
van de wetenschapsstage nog niet 
beëindigd. Moeten studenten gedu
rende hun studie een eigen onder
zoek opzetten, dat uitwerken en er 
dan nog over rapporteren? Of vindt 
men een stage van zes weken vol
doende? Doelstelling van de weten
schapsstage was onder andere de 
student te leren een wetenschappe
lijk onderzoek kritisch te beoorde
len.
In de huidige vorm zal deze doel
stelling buiten het bereik van het 
merendeel der studenten liggen. De 
belangrijkste oorzaak hiervan is de 
veel te beperkte stage-duur. Zes 
weken is nog te weinig voor het 
kleinste wetenschappelijk onder

zoek. Op deze manier leren veel 
studenten slechts het interieur van 
een laboratorium kennen en onder
gaan zij op zijn hoogst het magische 
gevoel van een met bloed gevulde 
pipet in de linker hand. Het geheel 
zou dan ook misschien beter orien- 
tatie-stage genoemd kunnen wor
den. Toch is het opvallend dat de 
meeste studenten zes weken vol
doende vinden, terwijl meer dan de 
helft van de begeleiders deze tijd te 
kort vindt. Dit zou er op kunnen 
wijzen dat de studenten de zes we
ken als niet veel meer dan een wel
kome afwisseling in het programma 
beschouwen.

Afschaffen of verlengen?

Worden er überhaupt plannen ge
maakt om de periode te verlengen? 
Prof. Struyker Boudier: "Over een 
verlenging tot twaalf weken is nog 
niet gepraat. Na drie jaar wordt de 
balans opgemaakt en maken we een 
keuze. Misschien laten we het zoals 
het nu is, misschien kunnen we de 
verplichting wel afschaffen en sta
ges aanbieden van twaalf weken en 
langer. Maar dan zal de mentaliteit 
van de Maastrichtse student danig 
moeten veranderen. Zolang de we
tenschapsstage door studenten be
schouwd wordt als een cursus statis
tiek ben ik somber gestemd over 
welke mentaliteitsverandering dan 
ook."

Mare Bonten

Tilburg
’’Misschien dat een gedeelte van de 
studenten in Maastricht gaat kijken 
en dat daar een kleine groei plaats
vindt. Maar of dat dramatische ge
volgen heeft voor Tilburg waag ik te 
betwijfelen." De secretaris van de 
Tilburgse economische faculteit 
lijkt niet onder de indruk van de 
Maastrichtse wervingscampagne. 
Ook zijn collega bij Rechten is niet 
beducht voor de concurrentie uit 
Limburg. "Ik zie niet dat je met 
zo’n campagne een dusdanige mate 
van werving krijgt dat daarmee de 
instroom bij faculteiten uit andere 
steden in die mate afneemt dat dat 
beangstigend zou zijn.” Niet ieder
een in Brabant is daar echter even 
zeker van. Sommigen verwijten de 
RL onder de Tilburgse duiven te 
schieten en een moordende concur
rentieslag in het leven te roepen. D. 
Backx, hoofd van de Dienst Studen
tenzaken in Tilburg, heeft intussen 
al een antwoord op het Maastricht
se lokkertje dat Parijs maar vier uur 
rijden zou zijn: "Tilburg is tien mi
nuten fietsen van Goirle”.
(Univers)

Massa
De Utrechtse werkgroep Massa- 
kommunikatie verheugt zich in een 
belangstelling die haar naam eer 
aandoet. Voor het komende studie
jaar hebben zich meer dan duizend 
studenten aangemeld voor de dok- 
toraal-keuzevakken Massakommu- 
nikatie en Public Relations. Zij ko
men daarvoor uit alle delen van het 
land, waarbij de universiteiten van 
Amsterdam (184 deelnemers), Lei
den (115) en Groningen (85) de 
grootste leveranciers zijn. De werk
groep zucht diep onder de onder- 
wijslast. Haar bezetting is te klein 
en het ruimtegebrek is groot, zelfs 
nadat men zijn toevlucht had ge
zocht tot de Pnielkerk. Er kunnen 
maar 750 studenten in de kerk, zo
dat hun vriendelijk verzocht is eens 
in de twee weken een college over 
te slaan.
(U-blad)

Dominotheorie
Studenten van de drie technische 
universiteiten gaan eind december 
een poging doen het wereldrecord 
dominostenen neerzetten en om

Speciaal voor Studenten
een electrische
kofferschrijf machine
van f. 690,- voor

Omdat studeren in Nederland toch al steeds duurder 
wordt, biedt Jos van Rooijen een electrische koffer- 
schrijfmachine aan met 3 maanden garantie.
Bel voor inlichtingen: 04494 - 41015 
Demonstratie en levering volgens afspraak.

kantoortecmiek

annostraat 25 6161 gw geleen jos van rooijen

gooien te verbeteren. Dat record i> 
op dit moment in handen van eet 
groep Japanners met ruim een mil 
joen stenen; de studenten mikke» 
op 1,25 miljoen stuks. Dat over he1 
karwei niet lichtvaardig gedacht 
wordt blijkt wel uit het feit dat 
Twentse vakgroep Ontwerp- et Wim 
Constructieleer zorg zal dragejbefr 
voor de technische realisatie van de 
verschillende domino-val-effecten 
De hele operatie vindt plaats in hd 
kader van de ’Holland-promotie’ et 
wordt rechtstreeks op de televisk 
uitgezonden. Plaats van handeling 
een bloembollenhal van 1800 vier] 
kante meter.
(THTnieuws) PI 

nOp de bon
Om te voorkomen dat tijdens de iflj 
troductie zich weer hele kolonne- 
ouderejaars zouden melden bij 
traditionele -gratis- pastoraatsbof 
rel in Amsterdam had men cd' 
truuk bedacht: het vocht zou slecht1 
vloeien bij inlevering van consump 
tiebonnen. Deze bonnen zaten vet 
borgen in het introductieboekje 
zodat alleen de doelgroep van eet 
stejaars en hun mentoren in aaf 
merking zou komen. Vertegen, 
woordigers van de economenclut 
VESVU en de studentenvakbond
SRVU gebruikten echter hun ere3' 
tiviteit: de eersten drukten op slink 
se wijze een aantal boekjes achte( 
over, de anderen stelden hun 
pieermachine in werking. 
(Stennis)
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Dronken
Volgens onderzoekers van het Pfe 
ventieproject Alcohol en Drugs 
de Rijksuniversiteit Utrecht hebbej 
voorlichtingslessen op basisschol 
over roken en drinken wel degel'i’ 
effect. Kinderen die voorlichtin! 
hebben gehad blijken veel beter ber 
stand tegen de sociale druk orn 
gaan roken of drinken. Tot die c°n’ 
clusie kwamen de Utrechtse ondef 
zoekers na een studie van drie jaar 
Ze kwamen ook iets te weten o^1 
het drinkgedrag van de onderzocht' 
scholieren. Twee van de drie !ec’f 
lingen heeft wel eens alcohol ge 
dronken; bijna 20 procent van he 
zegt wel eens dronken te zijn 
weest. In 60 procent van de gevalt) 
drinken beide ouders, in 20 proc^ 
drinkt een van de ouders en in ' 
procent drinkt geen van beiden-
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ecord is 
van ee» 
een mil
mikken

over he* 1

P't proces, waarin huisartspraktij
ken een duidelijke relatie met de 
"niversiteit aangaan, is de laatste 
(|Jd enigszins op gang gekomen. Er 
Z1jn nu twee praktijken geaffilieerd, 
6en in Venlo en een in Geulle. Uit- 
e'ndelijk zou dit op grotere schaal 
’’loeten gaan gebeuren, zodat de 
pUde droom van de ’’Academische 
rerifere Kliniek" gerealiseerd zou 
"'Orden. Brouwer heeft zich hier erg 
>1 mee beziggehouden, als be- 
e'dsontwikkelaar en als ’’interface” 
?Jssen het veld en de Faculteit.

ee] yait er te zeggen en te schrij- 
|.en over Brouwer, maar er is eigen- 

niets op hem aan te merken, 
at bleek ook bij de redes die wer- 

uitgesproken bij zijn officiële 
geheid in de Schouwburg. Soms 
°°r je bij dit soort gelegenheden 

k°g wel iets ondeugends, iets pi- 
?nts. Daar was dinsdag 23 septem- 

,er echter geen sprake van: er was 
'Orn bewondering voor zijn werk, 

]Jn functioneren en zijn persoon- 
'l^heid. Het enige saillante detail 
as eigenlijk dat Brouwer de ge

ënte heeft erg vroeg aan het 
Qfirk te gaan.
: zijn laatste studenten, die hij 
I net kader van het PMO-H bege- 
o'dde, hadden blijkbaar moeite iets 
.P *0 een onberispelijke docent aan 
„ berken; zij speelden een toneel- 
^ukje getiteld: ”De Wie Is Wim 
(I ,°Uwer Show”, waarin Brouwer 

'entaal uit twee scènes moest kie-
1 in welke hij zich het meest her- 

^de. Het lag natuurlijk ook aan 
j. aard van de acts, maar keer op 
?er betoonde Brouwer zich een 

an van de middenweg.
^°Handsche jongen

r°°dgewoon, integer en erg dege- 
Zo zou je hem wellicht kunnen 

Peten. Met alle respect en zonder 
"'Uien schofferen, zou je je Brou- 

Ler, kunnen voorstellen als een 
j. "'denier zoals je die vroeger va- 
is r tegenkwam, een man die goed 
j.|V°or zijn zaak en goed is voor zijn 
fatten. Een Hollandsche Jongen. 
^ar wel een met noten op zijn

q 2*jn afscheidsrede ’’Vallen en 
ve ktaan” P*e'tte Brouwer voor een 
^"betering van de zorgverlening 
dj °r rationalisering van het me- 
hip . beslissingsproces. Belangrijk 
tl) r,n is de acceptatie van de me- 
djPdologische fouten die in het me- 

denken en handelen kunnen 
'Pen. Deze vloeien voort uit de

gedachi
t dat
erP; eJ Wim Brouwer, pionier van Huisartsgeneeskunde, 
e varFdtt>etreurt geringe belangstelling voor eerste lijn 
affecten 
ts in he 
rotie’ el 
televisie 
ndeling 
iOO vier TIEN JAAR GELEDEN ZOUDEN ONZE 

PLANNEN ZEER WEL TE 
VERWEZENLIJKEN ZIJN GEWEEST”
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u slechts 
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iten ver 
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ertegen, 
mende1’ 
/akbort"

Een beetje als mosterd na de maaltijd wisten wij prof. dr. Wim Brouwer daags na zijn 
officiële terugtreden als hoogleraar Huisartsgeneeskunde toch nog te pakken te 
krijgen. Er valt veel te zeggen en te schrijven over deze pionier van de Medische 
Faculteit. In de twaalf jaar dat hij er gewerkt heeft, stak zijn vinger in menige facultaire 
pap. Natuurlijk in het begin, in de vrolijke wanorde van een nieuwe medische opleiding, 
later in het opzetten van het veelgeroemde Praktisch Medisch Onderwijs in de 
Huisartspraktijk (PMO-H), meer recent in het Faculteits Bestuur, waar hij als "huisarts" 
biomedische zwaargewichten als Greep en Hemker moest balanceren. De voornaamste 
kwestie waar hij een rol in speelde, was de academisering van de eerstelijns 
gezondheidszorg.
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Brouwer: "Aan onderwijs geven heb je weinig als je hogerop wil

onmogelijkheid voor de arts om 
compleet objectief te blijven ten 
aanzien van de gezondheidsproble
men die hij moet oplossen. Er is al
tijd sprake van kleuring door inter
pretatie van klachten en verschijn
selen. Ongeacht de kennis en kunde 
van de arts bevat elke diagnose ele
menten van onzekerheid, en mag zij 
daarom slechts gelden als werkhy
pothese. Volgens Brouwer zouden 
artsen minder fouten maken als zij, 
behalve aan kennisverwerving, ook 
werkten aan structurering van het 
hulpverleningsproces.
Is dat een haalbare kaart? Zijn 
(huis)artsen bereid hun manier van 
werken te reviseren?

Hart voor het vak

Brouwer hierover: ’’Als een huis
arts hart heeft voor de ontwikkeling 
van de huisartsgeneeskunde, dan is 
hij daartoe bereid. Mits hem de tijd 
en de middelen gegund zijn. Een 
vorm waarin hem die ruimte gege
ven zou worden is de academisering 
van de praktijk. Daarin krijgt de 
huisarts mankracht en middelen om 
onderzoek te doen naar mogelijk
heden tot rationalisatie van de hulp
verlening. Helaas is het tot op he
den zo, dat de faculteit evenveel 
van een geacademiseerde praktijk 
verlangt, als ze erin stopt. Op die 
manier is het moeilijk om de zaak 
snel draaiende te krijgen. Dit staat 
in schril contrast met de manier 

waarop Annadal geacademiseerd 
werd; daar werden wel duidelijk 
middelen ter beschikking gesteld 
om het academiseringsproces te 
doen vlotten.”

Vernieuwingsfonds

Maar met hart voor de zaak alleen 
bereik je nog geen academisering 
van de eerste lijn, daar is Brouwer 
het mee eens. Zolang er niet vol
daan is aan financieel-economische 
voorwaarden, zal het lang duren 
voordat de faculteit kan rekenen op 
een aantal praktijken waarin onder
zoek en onderwijs kunnen plaats
vinden, en zal een gewenste ontwik
keling in de zorgverlening lang op 
zich laten wachten.

’’Zolang het huidige abonnements- 
stelsel voor ziekenfondspatiënten 
van kracht blijft in de honorering 
van huisartsen, zal de huisarts niet 
gauw geneigd zijn werk, dat in de 
tweede lijn gedaan wordt maar in 
de eerste lijn hoort, over te nemen. 
Voor een ziekenfondspatiënt krijgt 
de huisarts honderd gulden per 
jaar, ongeacht de medische con
sumptie van de patiënt. Een huis
arts die minder wil gaan verwijzen, 
moet er rekening mee gaan houden 
dat hij meer werk zal moeten gaan 
doen, waar hij niet voor betaald 
wordt.”
’’Bovendien speelt de plaats die de 
overheid inneemt in de ontwikke

ling van de eerstelijnsgezondheids
zorg ons nu ook parten. Tien jaar 
geleden zouden onze plannen zeer 
wel te verwezenlijken zijn geweest. 
Toen was er nog geld. Nu is het zo 
dat er overal op bezuinigd wordt. 
Als we dan over gezondheidszorg- 
ontwikkeling praten, zie je dat 
Deetman hier wel een Vernieu
wingsfonds voor heeft gesticht, 
waar wij nu van profiteren, maar 
veel vertrouwen heb ik daar toch 
niet in. Dat fonds is bedoeld als 
pleister op de wonde van de bezui
nigingen, en zal mogelijk over een 
paar jaar opgeheven worden. Bo
vendien is het zo dat het ministerie 
van WVC te kennen heeft gegeven 
geen geld ter beschikking te stellen 
voor academisering van de eerste 
lijn, zolang O en W er nog niet voor 
heeft gezorgd dat er daar goed on
derzoek en onderwijs kan plaatsvin
den. WVC wacht dus af tot ze met 
haar projecten op het vlak van ver
betering van zorg in een door O en 
W gespreid bed kan komen.”

Productief

Toch is Brouwer niet al te pessimis
tisch over het slagen van de acade
misering. De wil is er, zij het latent, 
wel onder huisartsen. Ze schrikken 
echter nog al eens terug van de 
praktische consequenties van het 
hebben van een universitair mede
werker of student in de praktijk. De 
taak van de Faculteit zou daarin 
moeten liggen, dit soort bezwaren 
op te heffen of overkomelijk te ma
ken. Veel hangt ook af van de wijze 
waarop je het veld benadert. ”Als 
je als faculteit gaat zeggen: en zo en 
zo moeten jullie het voortaan doen, 
dan kan je wel inpakken. Praktij
ken blijven, ook als ze geacademi
seerd zijn, autonoom bestuurd door 
de huisarts. Wel kan je iets berei
ken als je ze kan laten zien dat iets 
echt beter werkt. Dat zie je nu al bij 
de nascholingsprojecten die we or
ganiseren.”

Productiviteit

Brouwer toont zich allerminst on
der de indruk van de veelgehoorde 
kritiek op zijn groep dat zij te wei
nig productief zou zijn. ”In de eer
ste plaats: wat heet weinig. We wa
ren, samen met de capaciteitsgroep 
Onderwijs en Onderzoek, degenen 
die het meeste deden bij de opbouw 
van het curriculum in de beginfase 
van de Faculteit. Bovendien hebben 
we later een model voor stages ver
wezenlijkt, dat over de hele wereld 
bekend is en navolging vindt. Er 
gaat geen buitenlandse bezoeker de 
deur uit of hij heeft het PMO-H ge
zien. Er is zelfs sprake van dat ook 
klinische co-schappen volgens dit 
model gaan werken. Noem dat 
maar eens niet productief’.
"Ik vind het bedroevend te bemer
ken dat productiviteit tegenwoordig 
gemeten wordt aan het doen van 
onderzoek alleen. Wij hebben ons 
sterk gemaakt voor het onderwijs, 
terecht vind ik. Dan mag ons geen 
onproductiviteit verweten worden. 
En als je dan toch naar het onder
zoek wilt kijken, goed, dan zie je 
dat er nu schot in begint te komen. 
Het opzetten van patiëntgebonden 
onderzoek kost nu eenmaal tijd. Er 
zijn de laatste tijd leuke dingen ge
publiceerd, die tendens kan alleen 
nog maar sterker worden met de 
academisering. Met een gerust hart 
durf ik te stellen dat over een aantal 
jaar gerekend kan worden op zeer 
fraaie publicaties, resulterend uit 
onze inspanningen het veld binnen 
bereik te krijgen.”

Pessimistisch beeld 

”Om maar eens een voorbeeld te 
noemen: van een hoop ziekten be
staat een nogal pessimistisch beeld 
met betrekking tot verloop en prog
nose. Dat beeld is resultaat van on
derzoek gedaan door klinici. Die 
zien alleen patiënten die vanwege 
de ernst van hun aandoening gehos

pitaliseerd zijn. Een hoop patiënten 
belanden echter niet in het zieken
huis, maar worden behandeld door 
de huisarts, met goed resultaat. Als 
je nu onderzoek doet naar die aan
doeningen in de huisartspraktijk, 
zoals wij dat doen en gaan doen, zal 
blijken dat een veel optimistischer 
beeld van die aandoeningen ge
rechtvaardigd is. En dat lijkt me 
niet onbelangrijk, dacht ik, dat 
heeft nogal wat implicaties voor het 
medisch handelen.”

Onderwijssysteem

Brouwer kijkt als hoogleraar met 
gemengde gevoelens terug op het 
onderwijs in Maastricht: ”Je krijgt 
eigenlijk weinig de kans met stu
denten in contact te komen. Door
dat het systeem in principe docent- 
onafhankelijk is, zijn colleges gro
tendeels overbodig, althans, dat is 
de filosofie. Als je dan toch zo nu en 
dan een lezing geeft, zit de zaal de 
ene keer vol, de andere keer weer 
niet. Dat motiveert niet erg. Ik 
merk dat ook aan mijn collegae: on
derwijs geven is vaak een ondank
bare taak. Aan de andere kant had 
ik ieder jaar toch weer erg veel ple
zier aan de vijfdejaars tijdens de 
PMO-H stage.”
’’Zoals ik net al zei, ik heb het ge
voel dat onderzoek aan universitei- 
ten meer gewaardeerd wordt dan 
onderwijs. Zo zie je bijvoorbeeld 
dat het als universitair docent, ge
heel in strijd met deze naam, niet 
mogelijk is carrière te maken door 
onderwijsactiviteiten. Elke capaci
teitsgroep wordt geacht een bepaal
de onderwijstaak te verrichten, 
maar er zullen weinig docenten zo 
onbaatzuchtig zijn om meer te doen 
dan nodig is. Aan onderwijs geven 
heb je tenslotte weinig, als je hoger
op wil. Een betreurenswaardige si
tuatie.”

Aardig onderzoek

’’Laatst las ik in de krant een citaat 
van In’t Veld, topambtenaar van O 
en W: bij de laatste bezuinigings
ronde was het het eenvoudigst 
Maastricht maar op te heffen. Dat 
was politiek dan niet haalbaar, en 
trouwens, er werd de laatste tijd 
ook aardig onderzoek gedaan in 
Maastricht, zei hij. Dat is toch on
gelofelijk! Als er een reden is om 
Maastricht te sparen is dat wel ons 
onderwijs! Maar ik vrees dat de Fa
culteit toch bezig is te zwichten voor 
die druk, en zich slechts zorgen zal 
gaan maken over onderzoek. Ter
wijl we hier een fantastisch onder
wijssysteem hebben. Welnu, waar
om dan geen onderzoek naar het 
onderwijs hier. Dat lijkt me alle
machtig relevant, daar moet goede 
financiering voor te vinden zijn. 
Helaas ligt dat terrein tot op heden 
braak. Deze Faculteit gaat niet ge
noeg met haar onderwijs de markt 
op. En bovendien zou de Faculteit 
meer aandacht moeten besteden 
aan verdere ontwikkeling van het 
Maastrichtse onderwijssysteem."

Honorair

Brouwer heeft dan wel afscheid ge
nomen, weg is hij voorlopig nog 
niet. Hij heeft een functie als Hono
rair Hoogleraar aanvaard bij de Fa
culteit der Gezondheidsweten
schappen. Daar zal hij zich bezig 
gaan houden met Gezondheidse- 
thiek en -filosofie, gebieden waar 
hij zich erg aan verwant voelt. Ver
der geen beslommeringen meer op 
het beleidsmatige vlak. Daar heeft 
hij, op de in zijn ogen "onaffe" aca
demisering na, geen spijt van: ”Zo 
geweldig is het niet om hoogleraar 
te zijn, je komt vaak niet toe aan de 
dingen die je zelf echt leuk vind." 
Om er daarna keurig netjes bij op te 
merken dat dat niet betekent dat hij 
zijn werk met tegenzin gedaan 
heeft.

Jan Mokkenstorm
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Het verblijf in een ziekenhuis is 
allesbehalve een lolletje. Afgezien 
van de kwaal die je hindert, kun je 
je soms groen en geel ergeren aan 
de wijze waarop artsen je 
behandelen. Zelden krijg je een 
duidelijk antwoord op je vragen. 
Soms weet je niet eens waarom je 
daar eigenlijk ligt en krijg je het 
gevoel dat je alleen maar een bed 
bezet moet houden. Desondanks 
moet je dankbaar zijn voor wat het 
ziekenhuis je allemaal biedt: een 
schoon bed, op tijd eten en drinken, 
verzorging en medische bijstand. 
Uit talrijke onderzoeken blijkt dat 
patiënten in het algemeen heel 
tevreden zijn over hun verblijf in 
het ziekenhuis, tot verwondering 
soms van de onderzoekers zelf. 
Toch schort er het nodige aan de 
wijze waarop patiënten behandeld 
en verzorgd worden. Adriaan 
Visser heeft in een aardig boek wat 
onderzoekresultaten op dit terrein 
beschreven: "Patiënt in het

Visser wijst erop dat direktie, 
besturen, artsen, verpleegkundigen 
en andere para-medische 
begeleiders er niet meer onderuit 
kunnen serieuzer rekening te 
houden met de wensen van 
patiënten. De tijd dat patiënten 
alleen htin ziekenhuis konden 
kiezen, gaat voorbij. De reputatie 
en het image van het ziekenhuis 
worden steeds belangrijker. De 
patiënt wordt kritischer en 
mondiger, de konkurrentie steeds 
heviger. Aandacht voor de patiënt 
is in het belang van het ziekenhuis 
zelf. De "public relations” moeten 
beter ter hand genomen worden. In 
de Verenigde Staten, met zijn 
partikuliere klinieken, is het 
markgerichte denken al ver 
gevorderd.In dat 
gezondheidszorgsysteem is 
onderzoek naar de tevredenheid 
van de klant regel. Nederland volgt 
nog moeizaam. Toch laat het 
onderzoek dat verricht is, tot nu toe 
tevreden klanten zien. Wat echter 
niet wil zeggen dat er niet het 
nodige te verbeteren valt.

In Nederlandse ziekenhuizen 
ontbreekt vooral een goede 
voorlichting en emotionele 
begeleiding bij ernstige ziekten. 
Bovendien stelt de rekreatie
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informatie die artsen geven, is 
onduidelijk en onvolledig. De 
invloed van professionele 
begeleiders, als psychologen en 
maatschappelijk werkers, is 
marginaal. Veel patiënten weten 
niet eens dat ze er zijn. (Pastores 
zijn nog het meest bekend).

Visser pleit ervoor deze begeleiders 
een meer centrale en geïntegreerde 
plek te geven en wel een vaste ’stek’ 
op iedere afdeling. Een niveau dat 
patiënten het meest houvast biedt. 
Uiteindelijk zijn verpleegkundigen 
voor een patiënt de voornaamste 
informatiebron.

Verwonderlijk blijft dat patiënten 
zo weinig klachten indienen, er zijn 
indikaties dat patiënten hun 
klachten reeds ter sprake brengen 
tijdens hun verblijf. Maar dat geldt 
zeker niet in alle gevallen.

Ongeveer één derde van de 
patiënten is het eens met de 
uitspraak: "Het is beter niet teveel 
klachten te uiten over je 
behandeling en verzorging, want je 
weet nooit of dat gevolgen heeft”. 
Visser’s boek is vooral een 
bewerking voor een breed publiek 
van zijn dissertatie uit 1984. ("De 
beleving van het verblijf in het

aan oudere patiënten enzovoort. 
Voordien was Visser jarenlang 
verbonden aan de vakgroep sociale 
psychologie van de 
VU-Amsterdam.

Met zijn boek heeft Visser vooral 
op studenten gemikt. Op de cover 
staat dat het zich goed leent voor 
medische, paramedische en 
verpleegkundige opleidingen. 
Gezien de aanbevelingen zou het
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boek ook niet misstaan op het 
bureau van een 
ziekenhuisdirekteur, op de 
bestuurskamer en in de dokterstas.
Uit die hoek krijgen veranderingen 
pas effekt. Een 
mentaliteits-verandering onder 
verpleegkundigen haalt immers 
niets uit als artsen blijven weigeren 
hun patiënten de informatie te 
geven waarop ze zitten te wachten.

Visser’s boek is afgezien van enkele 
storende zetfouten goed leesbaar en 
inzichtelijk.
Struktuurveranderingen en 
maatregelen om een en ander 
drastisch te verbeteren, zijn in het 
boek niet te vinden. Maar dat doet 
aan het instructieve karakter ervan 
niets af.

Ton Hameleers
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ziekenhuis. Voorlichting en 
begeleiding”.
Het boek gaat ervan uit dat in de 
organisatie van een ziekenhuis niets 
anders dan het leveren van een 
optimale behandeling en verzorging 
van patiënten. Het ziekenhuis als 
een "people processing” 
organisatie.

nauwelijks iets voor. De 
huisomroep bijvoorbeeld die op een 
hoog waarderingscijfer mag 
rekenen, wordt overgelaten aan 
goedwillende hobbyisten en is niet 
geïntegreerd in het totale beleid. 
Voorlichting bestaat vaak uit niet 
meer dan een informatie-folder die 
routine-matig uitgereikt wordt. De

algemene ziekenhuis”). Visser is 
sinds mei van dit jaar op de RL 
werkzaam als hoofddocent bij de 
capaciteitsgroep Economie van de 
Gezondheidszorg en in die 
hoedanigheid projektleider van het 
Hoofdprojekt ’veroudering’ i.o., 
dat onderzoeken omvat in verband 
met kanker, diabetes, voorlichting

A. Ph. Visser. Patiënt in het 
ziekenhuis. Voorlichting en 
begeleiding. Van Gorcum, 
Assen/Maastricht, 1986, 172 p. 
ƒ 32,50.

ONS SAMENZIJN WAS KORT MAAR MOOI

Vroeger had elke kerk een eigen ’kerkhof. Zo waren er in 
deze stad het ’Vrijthof en het kerkhof van de Onze Lieve 
Vrouwènkerk. Met het dichtbouwen van de steden moesten 
de doden wijken voor de levenden. Algemene 
begraafplaatsen, beheerd door de gemeente en niet gebonden 
aan een bepaalde religie, verrezen aan de rand van elke stad. 
Op 27 januari 1812 werd de begraafplaats aan de Tongerseweg 
in gebruik genomen. Inmiddels is Maastrichts grootste 
begraafplaats uitgegroeid tot een complex met een 
oppervlakte van twaalf hectare, waar duizenden doden hun 
laatste rustplaats hebben gevonden. De Tongerseweg is goed 
voor ruim vierhonderd begrafenissen per jaar. Vroeger waren 
dat er bijna twee keer zo veel, maar de stijgende populariteit 
van de crematoria heeft de positie van kerkhoven danig 
aangetast.

blijven de standsverschillen bestaan. Men spreekt wel niet 
meer van klassen, maar de zachtste aarde en het mooiste uit' 
zicht zijn nog steeds voorbehouden aan wie het kan betalen-

Rituelen

Op het Israëlitische gedeelte van de begraafplaats staan de 
graven willekeurig, bijna slordig, door elkaar. Hier geen 
pronkgraven maar gelijkvormige grauwe stenen met He- . I 
breeuws opschrift, gedenkplaten voor mannen en vrouwen d|1 
in de oorlog zijn gedeporteerd en, op de achterkant van sof1' 
mige stenen, de namen van familieleden die in concentratie'’ 
kampen zijn omgekomen. Een ver doorgevoerde soberheid 
intensiteit kenmerkt het Joodse kerkhof. Geen bloemen en : 
geen versiersels die de aandacht afleiden. De bezoeker laaf 
slechts een steentje achter als herinnering aan zijn aanwez’f 
heid.

Monumenten
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Beroemde doden

Broeder Heribert is al zeven jaar lang een bijna dagelijkse be
zoeker van de begraafplaats aan de Tongerseweg. Met zijn fo
totoestel legt hij haar rijke geschiedenis vast voor het nage
slacht. Onder zijn begeleiding wordt een zwerftocht langs de 
overledenen een boeiende belevenis. Engelse huursoldaten en 
Hollandse legerheren, door Willem I ingezet in de strijd tegen 
Napoleon, bezetten de oudste graven, gebouwd in Franse stijl. 
Onder de groene zoden liggen ook beroemde doden als Jo
seph Hollman, hofviolist van Willem III, de schrijfster Marie 
Coenen en Guus Olterdissen, de ’komponis vaan 't Me- 
streechs volleksleed’. Victor de Stuers, auteur van ’Holland 
op z’n smalst’ en grondlegger van de monumentenzorg in Ne
derland, rust nu zelf in een monumentaal graf, dat plek biedt 
aan wel 24 nissen.

Uit het begin van deze eeuw dateert het ’rooie’ veld, waar in 
de schaduw van het morgenrood voorvechters van het socialis
me in het zuiden begraven zijn, terwijl enkele honderden me
ters verderop hun katholieke tegenhangers rusten, die de in
vloed van de ’rooie bonden’ met de bijbel in de hand bestre
den.
In 1984 is het kerkhof uitgebreid met een Islamitisch gedeelte, 
waar de (tot nog toe drie) graven met het kompas zijn uitge
meten. Volgens Islamities gebruik moeten de doden immers 
met hun gezicht naar het zuid-oosten wijzen. -

Scheiding

Het verleden was onrechtvaardig. Precies tussen de graven 
van een echtpaar, waarvan de man katholiek en de vrouw pro
testants was, wijst broeder Heribert op de resten van wat tot 
voor enkele jaren terug een hekwerk was. Zorgvuldig afge
scheiden was ook het perkje waarin zelfmoordenaars werden 
begraven. Volgens de overlevering werden hier onder andere 
vrijmetselaars begraven, die in opdracht van hun loge een ri
tuele zelfmoord hadden gepleegd. Tegenwoordig getuigen al
leen nog een paar stille graven van dit geheimzinnige verle
den. Het hekwerk is verwijderd. Wie nu de hand aan zichzelf 
slaat heeft evenzeer recht op een plek in gewijde aarde en ook 
de scheidslijn tussen de verschillende religies wordt niet meer 
strak gehanteerd.

Koopgraf

Tot 1970 was het mogelijk een graf te kopen; een eeuwigdu
rende garantie voor een mooi plekje aan de Tongerseweg. In 
monumentale familiegraven ligt hier de ’upper ten’ van Maas
tricht: rijke industriëlen, adellijke families, monseigneurs, 
pastoors en niet te vergeten de burgervaders die onze stad 
heeft gekend bevolken de ere-rotondes, kapellen, sarcofagen 
en zerken.
Tegenwoordig kan er alleen nog maar gehuurd worden, maar 
het verschil in huurprijs geeft de ligging van het graf aan. Zo 

Iedere religie gedenkt haar doden op eigen wijze, en alleen 
niet getroffen toeschouwer waagt zich aan een vergelijking- 
Naast de soberheid van het Israëlitisch gedeelte heerst op 
katholieke gedeelte van de begraafplaats een sfeer van mis' 
plaatste uitbundigheid. Veel bloemen, Christusbeelden, fo', 1 
to’s, soms ongelooflijk lelijke stenen en hele 'kunstwerken 
die een laatste eerbetoon moeten zijn aan de overledene. P 
teksten op de stenen, ’’dood maar niet vergeten”, ”ons same3 
zijn was kort maar mooi”, ’’hier rust onze onvergetelijke.•• 
zijn nu eenmaal heel wat minder suggestief dan de Hebreen'* 
se teksten, die volgens broeder Heribert betekenissen hebbe 
als ’’hier ligt verborgen” of ’’tussen god en zijn schepsel m3’ 
niets zijn”. Maar ondanks alle pronkzucht zijn er toch ook 
weer bijzondere details; marmeren en stenen bid-kussentjeS’ 
afgebroken obelisken als symbool voor het afgebroken leve3 
gietijzeren kruisen, de soms uiterst verfijnde kunstwerkjes 
van steenhouwers als Van der Laar en een van de zeldzarfe| 
gietijzeren monumenten die er nog in ons land zijn. Veel gr‘!. 
ven zijn minder goed onderhouden, maar een bezoek aan 3 
Tongerseweg is toch alleszins de moeite waard, zeker als mL 
de negentiende eeuw een warm hart toedraagt. Het kerkh<n 
maar beperkt geopend. Van 8.30 uur tot 12.30 uur en van 
13.30 uur tot 16.30 uur en op zaterdag en zon- en feestdag3 
van 10.00 uur tot 15.30 uur.
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8 . , KB krijgt twee directeuren,
'K>'* 1 L ffieer bevoegdheden en

ministerie gepreciseerd in een noti- 
le over de toekomstige plaats en 
^ganisatie van de KB. Zowel van- 
,ege economische (bezuiniging) als 
etnologische (automatisering) 
^(wikkelingen zal de samenwer- 
pg tussen bibliotheken in ons 
'lr’d, ook de wetenschappelijke, 

nauwer gaan worden. Hierbij 
te denken aan geïntegreerde 

^automatiseerde catalogi, die het 
ij?ekenbezit van afzonderlijke bi- 
lj.*°theken via de computer lande- 

met elkaar verbinden. Een an- 
er sleutelbegrip is de "coördinatie 
'lI1de collectievorming”: de bezui- 
pingcn dwingen tot het creëren 
L?.n zogenaamde zwaartepuntbi- 
i 'otheken, die zich specialiseren op 
^Paalde vakgebieden. Automati
zing van het interbibliothecair 
^nverkeer (IBL) tenslotte moet

Schade voor de eenvoudige lezer 
^Perken: wat hij niet op de ene
Iek kan vinden moet snel te bestel- 
? zijn bij een andere bibliotheek 
^rs in het land.

hSturen op afstand

a'et alles hiervan is nieuw. Op een 
^ntal gebieden vindt al samenwer- 
v"’g plaats. Wel nieuw wordt de rol 

de KB; zij zal leiding moeten 
geven aan dit hele proces. Be- 

d^rlijk en organisatorisch brengt 
J grote veranderingen met zich 
Ze- In het kader van het kabinets- 
J‘eid om meer aan "besturen op 
? itar|d" te doen wordt de KB ver- 
(I ’’standigd. De verhouding tot het 
.^Parlement wordt ruwweg net zo 
kS. Pij de universiteiten: de over- 
?ki financiert, de instelling legt 
r P'ntwoording af. De directie zal 
bSorteren onder een 'Algemeen 
Zstuurscollege’. dat op zijn beurt 
Zer verantwoording schuldig is 

de minister. Voor het daadwer- 
L.Jjk invullen van de nieuwe taken 

de KB extra middelen toege- 
(??en Een deel daarvan is bedoeld 

de noviteit van twee bibliothe- 
r,ssen te bekostigen.
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C’ KONINKLIJKE
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r
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t doet Per woensdag 1 oktober is de Koninklijke
ervan Bibliotheek voor het eerst in haar geschiedenis

onder een tweehoofdige leiding gekomen. Minister 
Deetman achtte versterking van het management 
nodig in verband met een uitbreiding van de taken 
van de KB.

in 1982, bij de verhuizing naar 
’et nieuwe gebouw, is het besluit 
gallen om de Koninklijke Biblio- 
^ek tot nationale bibliotheek te 
^heffen. Daarmee zou zij ook lan- 
“eHjke taken te vervullen krijgen, 
v°oral op het gebied van de weten- 
phappelijke documentaire infor
matieverzorging. Eind juni van dit 
Par is die nieuwe rol nader door het
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Compromis

Niet iedereen is ervan overtuigd dat 
de gekozen constructie ter verster
king van het topmanagement wel de 
meest gelukkige is. Zo suggereerde 
een artikel in NRC-Handelsblad 
van 10 september dat minister 
Deetmyn de selectiecommissie die 
de opvolging van de aftredende di
recteur Reedijk moest voorberei
den, volledig buiten spél zou heb
ben gezet. De kandidaat van de 
commissie, onderdirecteur van de 
KB Willemsen, had moeten wijken 
voor een kandidaat die door RJ. in 
’t Veld, directeur-generaal hoger 
onderwijs op het departement, naar 
voren werd geschoven. Het uitein

delijke resultaat zou dan de vorm 
van dit oer-hollandse compromis 
hebben aangenomen: beide kandi
daten werden benoemd. Dit besluit 
sloot dan naadloos aan op de eis van 
versterking van de leiding van de 
KB.

De precieze toedracht zal nog wel 
heel lang binnenskamers blijven. 
Feit is dat het ministerie de benoe
ming van twee bibliothecarissen 
verdedigt met een beroep op de 
nieuwe functie die de KB is toebe
deeld.

Tweekoppig monster

Bij de universiteitsbibliotheken 
wordt de dubbele benoeming als 
een fait accompli beschouwd. De 
bibliothecaris van de Leidse UB, 
Van Gent, was "enigszins be
vreemd" toen hij het nieuws hoorde 
en vroeg zich af tot wie hij zich in 
het vervolg zou dienen te wenden. 
Veel problemen voorziet hij echter 
niet. Ook de Amsterdamse (UvA) 
bibliothecaris, Braches. ligt er niet 
van wakker. "Vergelijk het maar 
met een College van Bestuur van 
een universiteit; daar heb je ook 
een portefeuilleverdeling. En zoals 
dit nu is opgelost, met een man voor 
de interne, en een man voor de ex
terne zaken, vind ik het zo gek nog 
niet. Misschien is het wel goedko
per dan het creëren van een zware 
stafafdeling.” In Maastricht bestaat 
er wel enige vrees voortaan door 
een tweekoppig monster ip Den 
Haag gedicteerd te worden. Niet
zozeer vanwege die tweekoppig
heid, maar meer vanwege de domi
nante rol die de KB zich kan gaan 
aanmeten.

Machtsusurpatie

De Maastrichtse universiteitsbiblio
thecaris, Van Dijk, schreef in het 
jongste nummer van "Open", het 
vakblad voor bibliotheken, een be
zorgd artikel over een dreigende 
machtsusurpatie door de KB. Te
gen de uitbreiding van haar taken 
heeft hij geen bezwaar, integen
deel: hij juicht het toe dat er einde
lijk een landelijk gecoördineerd be
leid gevoerd kan worden. Maar als 
er organisatorisch geen voorzienin
gen worden getroffen om de univer

siteitsbibliotheken invloed op het 
beleid te garanderen heeft hij zijn 
bedenkingen. De gedachte van het 
ministerie dat namens de universi- 
teiten een lid van een College van 
Bestuur zitting zou kunnen nemen 
in het "Algemeen Bestuurscollege" 
van de KB is zeker geen voldoende 
garantie. In plaats daarvan verdient 
een bibliothecaris verre de voor
keur. Tevens pleit hij voor structu
reel geregelde consultatie in de 
vorm van verplicht advies vooraf bij 
de behandeling van bepaalde on
derwerpen.

Autonomie

De directeur (tot eind september) 
van de Utrechtse universiteitsbi
bliotheek is het daar in grote lijnen 
wel mee eens. "Ik zou precies het
zelfde stuk hebben kunnen schrij
ven als collega Van Dijk”, beweert 
hij. "Samenwerking en overleg, zo 
gaan we met elkaar om in de Neder
landse bibliotheekwereld.” Maar 
om dat overleg ook structureel te 
verplichten, zoals Van Dijk wil. 
daarover zijn hem geen uitspraken 
te ontlokken. Debet daaraan is on
getwijfeld zijn nieuwe functie.

Want het is juist deze Utrechtse bi
bliothecaris, Van Heijst, die in Den 
Haag op 1 oktober de tweede direc
teur van de KB is geworden. De ge
dachte aan dirigisme vanuit de KB 
(en dus van hem, als eerstverant
woordelijke voor het externe be
leid) lijkt hem misplaatst. De Am
sterdamse UB-directeur Braches
valt Van Dijk in lichte mate bij; ook 
hij bepleit een geregelde inspraak 
van de universiteitsbibliotheken bij 
de totstandkoming van het centrale 
KB-beleid. "Maar je moet het ook 
niet overdrijven. Zo’n KB zal toch 
echt niet in kunnen gaan tegen de 
universitaire autonomie. En boven
dien. vroeger had je te maken met 
het departement, nu, als de taken 
övergehevëld zijn, met de KB. Zo
veel verschil zie ik eigenlijk niet.”

Onderzoekscollecties

Braches maakt zich over andere za
ken veel meer zorgen. Zo leiden de 
nieuwe ontwikkelingen op het ge
bied van de automatisering alleen 
maar tot kostenverhoging voor de 

consument, de lezer. Het gebruik 
van de catalogi op beeldscherm gaat 
straks geld kosten. Als er dan ook 
nog interbibliothecair geleend moet 
worden, en die kans wordt groter 
wanneer de afzonderlijke UB’s zich 
moeten specialiseren, worden daar 
wellicht ook kosten voor doorbere
kend. Op die manier wordt weten
schappelijk literatuuronderzoek 
een dure geschiedenis. "Ik vind dat 
dit soort informatievoorziening 
kosteloos moet zijn", meent Bra
ches, "precies zoals het tot nu toe is 
geweest. En als de individuele in
stellingen dat niet kunnen opbren
gen. moet de overheid het maar be
kostigen". Bij de nieuwe KB-direc- 
teur Van Heijst vindt hij voor dit 
standpunt geen steun. Als men voor 
allerlei voorzieningen geacht wordt 
een bijdrage te leveren, kun je de 
bibliotheken daarvan niet catego
risch uitzonderen, meent deze.

De trend in de richting van zwaarte
puntbibliotheken heeft volgens 
Braches nog meer nadelen. Als er 
straks vanuit Den Haag gefinan
cierd gaat worden kijkt men naar de 
in de UB’s vertegenwoordigde vak
gebieden. Maar grotere bibliothe
ken zoals die van de UvA, Leiden 
en Utrecht omvatten vaak allerlei 
aparte collecties (soms in 
bruikleen), die buiten dit stramien 
vallen. Zij bestrijken immers geen 
scherp afgebakend vakgebied. Ook 
Maastricht met zijn Jezuïetencollec
tie is hiermee gemoeid. Dergelijke 
onderzoekscollecties zouden, zo 
vreest Braches, wel eens het slacht-
offer kunnen worden van de ver
sleuteling van de gelden over de stu
dierichtingen; ze dreigen tussen wal 
en schip te geraken. Prachtige col
lecties als de joodse Bibliotheca Ro- 
senthaliana in Amsterdam moeten 
eigenlijk apart gefinancierd wor
den, vindt Braches. "Ik hoop dat de 
Koninklijke Bibliotheek in de nieu
we opzet hier oog voor zal hebben.

Die antieke collecties zijn gewoon 
te veel waard om te sneuvelen door 
de nivellering van bovenaf”.

Wammes Bos



VAST SALARIS OP KOMST VOOR 
AKADEMISCHE SPECIALISTEN

Minister Deetman van Onderwijs en Wetenschappen wil haast maken met een 
definitieve regeling voor de honorering van medische specialisten in academische 
ziekenhuizen. Na de invoering mogen de specialisten - anders dan nu - niet langer 
verdienen aan de behandeling van particuliere patiënten. Zij moeten het dan doen met 
het (ambtelijk) salaris, waarvoor echter wel eerst nieuwe normen worden vastgesteld. 
Deze normen worden mede afgeleid van de inkomens van vrij gevestigde specialisten. 
Deetman schrijft dit in het Algemeen Financieel Schema voor de Academische 
Ziekenhuizen 1987-1991, dat vorige week vrijdag in de Ministerraad werd besproken.

De honoreringsregeling is al jaren
lang een punt van discussie tussen 
Deetman en de specialisten. In de 
meeste academische ziekenhuizen 
kunnen specialisten naast hun sala
ris nu nog inkomen verwerven uit 
de behandeling van particulier ver
zekerde patiënten. Alleen in het 
Academisch Ziekenhuis Maastricht 
is het principe van de Centrale in
ning ingevoerd, waardoor er geen 
rechtstreekse financiële band tussen 
de specialisten en hun patiënten 
meer bestaat, wel tussen de specia
listen en de Stichting Extra-Hono- 
rering.
Over de nieuwe regeling wil Deet
man in november een besluit ne
men.
In het AFS voor de Academische 
Ziekenhuizen is een uitwerking op
genomen van de besluiten uit het 
regeeraccoord over een nieuwe or
ganisatie van het bestuur van de zie
kenhuizen. Uitgangspunt daarvan is 
dat de academische ziekenhuizen 
onder de Wet op het Wetenschap
pelijk Onderwijs (WWO) blijven 
vallen als juridisch zelfstandige in
stellingen. Voor wat betreft de rol 
die de ziekenhuizen spelen binnen 
de ’normale’ gezondheidszorg wor
den zij in de toekomst bestierd door 
het ministerie van Welzijn, Volks
gezondheid en Cultuur en door de 
daar gebruikelijke financiering en 
planning. Waar het gaat om onder
wijs en onderzoek, om ontwikke
lingsgeneeskunde en om zg. topkli
nische functies blijft de minister van 
Onderwijs en Wetenschappen de 
eerst aangewezen bewindspersoon, 
ook wat betreft de financiering. Om 
dat te bereiken moeten de bestaan
de, uiterst complexe structuur en 
kostenplaatjes van de ziekenhuizen

worden uiteengerafeld. Datzelfde 
geldt voor de al even ingewikkelde 
relaties met de medische faculteiten 
van de universiteiten, met de beide 
ministeries en met de organisaties 
op het gebied van de gezondheids
zorg.
Zo krijgt elk academisch ziekenhuis 
een bestuursraad, waarin ook de 
medische faculteit is vertegenwoor
digd, die de gesprekspartner wordt 
van de minister van onderwijs. 
Voor wat betreft de algemeen spe
cialistische functies gaan de acade
mische ziekenhuizen echter gewoon 
meedraaien in de provinciale plan
ning, die nu al voor de gewone zie-

kenhuizen geldt. De investeringen 
van de academische ziekenhuizen, 
die nu nog door Deetman worden 
betaald, worden straks op de kapi
taalmarkt geleend. De kosten daar
van komen voor een kwart (dat is 
het geschatte deel van de kosten 
van onderwijs en onderzoek binnen 
de totale kosten van een acade
misch ziekenhuis) voor rekening 
van onderwijs. De rest drukt op de 
patiëntenzorg en wordt dus uit pre
mies en tarieven betaald.

Bert Bakker/UP

MEER APPARATEN, 
MINDER GEBOUWEN

”Ik blijf erbij dat de colleges van 
bestuur verantwoordelijk zijn voor 
de achterstand in de apparatuur- 
voorziening.” Dat zei minister 
Deetman maandag 29 september 
tegen de vaste kamercommissie 
voor het wetenschapsbeleid tijdens 
een overleg over het beleid inzake 
biologie, biochemie en biotechnolo
gie. ”In overleg met de universitei
ten zoek ik naar een oplossing, 
waarbij een rol speelt dat zij ruim in 
hun huisvesting zitten”, aldus Deet-

man. Hij speculeerde daarbij op 
mogelijke bezuinigingen op langere 
termijn op die huisvesting.

Volgens de minister hebben de col
leges in het verleden pijnlijke en 
moeilijke keuzes in het personeels
beleid ontlopen door te snijden in 
de post ’overige lasten’, waar het 
groot onderhoud en de apparatuu- 
raanschaf onder vallen. Deetman 
wil het overleg daarover nog dit jaar 
afronden.

De advertentiecampagne van de Rijksuniversiteit 
Limburg maakt een verpletterende indruk. Zoveel 
zelfs dat er nu ook gratis publiciteit komt. 
Afgelopen vrijdag 26 september brulde de sonore 
grafstem van Cor Galis, radio-omroeper der VPRO, 
de volgende tekst door de Nederlandse ether: 
"Zo, luisteraars, zo zijn de berichten bekend over 
allerlei ondoordachte plannen om te bezuinigen op 
ons wetenschappelijk onderwijs of BAM....in 
Maastricht Zuid-Limburg zetten ze het offensief in. 
Kijk luisteraars, dat zit zo.....
In Maastricht staat nog niet zo verschrikkelijk lang 
een universiteit. Daar gaat het niet goed mee, want 
tja..... welke niet-Limburger gaat er nou in
jezusnaam in Limburg studeren als ’ie ook terecht 
kan in ordentelijke steden als Amsterdam, 
Rotterdam of Utrecht. Maar luisteraars, omdat ooit 
in Limburg de mijnen gesloten zijn hebben ze daar 
een universiteit gekregen en omdat Deetman van 
het CDA is en er in Limburg alleen maar CDA'ers 
wonen, hoeft de universiteit van Maastricht NIETS 
- helemaal niets - in te leveren. Zelfs geen klein 
faculteitje gaat daar dicht. Niets, luisteraars, niets. 
Natuurlijk zijn ze daar blij mee, zo blij, dat ze ook 
niet solidair zijn met andere universiteiten, nee 
integendeel, ze zijn zo blij dat ze grote advertenties 
in de dagbladen plaatsen om toch vooral in 
Maastricht te gaan studeren. Dat, luisteraars, dat is 
geen opportunisme meer, dat is lijkenpikkerij. 
En dan....het niveau van die advertenties. Een 
fotootje van een studente met de tekst: 'u kunt mij 
bellen’. En dan: ’geneeskunde in Maastricht.
Studeren volgens een nieuw recept’, (lachje) Let op 
die woordspeling, luisteraars, let op die 
woordspeling. Gevat hè. Wat? Niet begrepen? 
Geneeskunde....En dan studeren volgens een nieuw 
recept.
En dan....In Maastricht kun je geneeskunde 
studeren via een praktijkgerichte aanpak. Zijn ze nu 
in Limburg ook achtergekomen. Dat je een dokter 
een praktijkgerichte opleiding moet geven. D’r staat 
nog meer in, luisteraars, nog veel meer. 
Geneeskunde studeren in Maastricht betekent ook 
wonen in een stukje buitenland binnen de grenzen, 
(lachje) Een stukje buitenland binnen de grenzen, 
(lach)

Deetman. Toe Deetman. Als je nou alle 
universiteiten gewoon in stand houdt en je sluit die 
tent in Maastricht, ben je uit alle zorgen. Heb je 
genoeg bezuinigd en laat je die paar Limburgers die 
willen studeren meteen kennis maken met de grote 
stad. Leren ze echte praktijkgerichte geneeskunde. 
Kunnen ze oefenen op neergestoken bejaarden, in 
elkaar getremde homo’s, afgeranselde vrouwen, 
spuiters, slikkers, snuivers, actievoerders wier 
benen door de politie gebroken worden en 
minimumlijders, die binnenkort kreperen van de 
kou omdat ze de gasrekening niet meer kunnen 
betalen.
In Limburg, luisteraars, in Limburg kunnen ze 
slechts oefenen op christelijke lijkenpikkers.”

Tot zover de VPRO. De tekst leest het lekkerst als u 
hem hardop voorleest.

Wammes Bos
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DE 4-FACULTEITEN-BOEKHANDEL VAN 
LIMBURG, VOOR RIJP EN GROEN IN 
DE WETENSCHAPPEN.
EEN BOEIENDE BOEKHANDEL IN EEN 
GROEIENDE UNIVERSITEITSSTAD: 
WIJ „BLOKKEN” MET ELK BLOK MEE.
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CHAOS IN GRONINGEN
„De Centrale Directie Studiefinanciering is koortsachtig bezig om de deeltjes van de 
puzzel in elkaar te schuiven." Zo laat het hoofd van de voorlichtingsdienst ons weten en 
vervolgt met de geruststelling: „Alles verloopt volgens planning."
De ongeveer 550.000 klanten van Studiefinanciering kunnen dus gerust zijn. Het komt 
in orde.

f in.

ang 
vant

cht

ooit 
daar 
an 
Cers
ETS 
in 
iets.
ook

nties

lat is

t mij 

et op

ieuw

ie nu 
ikter 
staat

ook 
nzen. 
zen.

it die 
'je.
rs die 
grote 
inde, 
n, in 
n,

Het heeft allemaal wat koddigs, 
daar op de Kempkesberg. We zou
den aanvankelijk met een studen- 
tendecane naar Studiefinanciering 
8aan, een lijstje van vragen en pro
blemen bij ons met de hoop daar 
antwoorden en oplossingen te krij
gen. Uiteindelijk heeft de voorlich- 
dngsdienst van Studiefinanciering 
dit afgewezen. Wél heeft men tele
fonisch het lijstje met vragen en 
Problemen genoteerd, bestudeerd 
en de antwoorden - weer telefo- 
n|sch - aan de studentendecanen 
doorgegeven. Gewoonlijk is voor 
deze krant een dergelijke omslach- 
dge procedure alleen van kracht 
v°or leden van het Koninklijk Huis, 
[tiaar voor het geval van Studietoe
lagen maken we een uitzondering 
vanwege het belang van de vragen 
etl problemen. Bovendien zijn we 
'ets inschikkelijker omdat deze 
noeste ambtenaren alleen maar kri
tiek op hun werk te horen krijgen. 
Laten we beginnen met het goede 
P'euws. Een aantal studenten vindt 
[n de loop van deze week een enve
lop van de Centrale Directie Studie- 
[[nanciering op de deurmat met 
daarin de ’kennisgeving’ dat men 
"jderdaad geld van Studiefinancie- 
r'ng krijgt. De eerste computerband 
[?et betalingsopdrachten is al de 
deur uit. Dat betekent dat inder
daad in de loop van deze week of de 
v°'gende week een aantal mensen 
®eld op de girorekening zien ver
fijnen.
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^et dit geld moet men vooral goed 
ültkijken: het zijn ’voorschotten’ 
gebaseerd op gegevens die tot nu 
?.e bij Studiefinanciering bekend 
*'Jn. In april van volgend jaar gaat 
tudiefinanciering voor iedere stu- 

, ent opnieuw de financi”ele positie 
, dijken en zal dan definitief ’afre- 
enen’. Wie in de loop van de ko

kende maanden een bijbaantje 
,eeft, moet er rekening mee hou- 
en dat bij de afrekening in het 
Oorjaar op de toelage wordt ge

hort.
^uder goed nieuws - voor studen- 
en die bij hun ouders blijven wo- 
e[1 - is dat de reiskosten-toeslag 

^°k in het voorschot is opgenomen.
°°r de duizenden die dagelijks 

Proberen studiefinanciering te be- 
„ en< wordt het per 1 oktober een 
, uk makkelijker op. Volgens voor- 
p£mer H. Kamerbeek slaagt de

* er inderdaad in het bestaande 
ar,tal telefoonlijnen uit te breiden 

dan 50 tot 135. De afdeling van Stu- 
‘efinanciering die zich bezighoudt 
et de toekenning van studietoela- 

°e.n- krijgt dan een eigen telefoon- 
j ‘mte en de daar aanwezige tele
lb °ntoestellen worden per 1 okto- 
er bemand met speciaal geïn- 
rueerd personeel. Hiermee hoopt 

djeu dan sneller de klanten van 
enst te kunnen zijn. En natuurlijk 
°°Pt men dat er een eind komt aan 

die dagelijkse 12.500 aankiezingen. 
Dat is het aantal keren dat men het 
nummer van Studiefinanciering 
belt.

Terugspiegeling

Als men één keer het voorschot 
heeft ontvangen, dan komt daar in 
principe meteen het ’mutatieformu
lier’ achteraan. Voorlichter Kamer
beek spreekt van ’een terugspiege
ling’. Een beetje krom woord maar 
het gaat erom dat Studiefinancie
ring zo snel mogelijk op de hoogte 
wil zijn van wijzigingen die zich 
voordoen. De gegevens op dit for
mulier moet men corrigeren, aan
vullen en het formulier weer zo 
gauw mogelijk terugsturen naar 
Studiefinanciering. Studiefinancie
ring stuurt dan wéér een formulier 
terug waarop de wijzigingen ver
werkt zijn, en als de betreffende 
student daarmee akkoord is of 
eventueel nieuwe wijzigingen aan
brengt, weer terug ermee naar Stu
diefinanciering enz. Het is zaak om 
over deze terugspiegeling niet ge
ringschattend te doen. Immers, dit 
formulier bevat de gegevens waarop 
Studiefinanciering de uitkeringen 
baseert.
Wanneer zich wijzigingen in de so
ciale en financiële situatie voordoen 
en er is nog geen mutatieformulier 
onderweg, is het raadzaam om toch 
onmiddellijk Studiefinanciering 
daarvan op de hoogte te stellen, zo 
laat Kamerbeek weten. Wijzigingen 
in de woonsituatie (van thuiswonen 
op kamers wonen, samenwonen) 
baantjes, noem maar op, geef dat 
meteen door. En doe dat per brief 
waarin je zoveel mogelijk persoon
lijke gegevens vermeldt (naam, stu
dierichting, instelling waar je stu
deert, en het correspondentienum- 
mer dat je eventueel al van Studiefi
nanciering hebt gekregen.)
We zijn nog niet klaar: in de loop 
van november komt nog een formu
lieren voor mensen die aanvullende 
financiering heben aangevraagd. 
Hierop moet men de eigen financië
le gegevens invullen, die van de 
eventuele partner waar men mee sa
menwoont en de ouders.

Mapjes

De gebruikers of cliëntenmappen 
worden in principe eind november 
verzonden. Dit zijn plastic grijze 
mapjes (ze lijken erg op de Giro- 
Blauw-Past-Bij-Jou-mappen die de 
PTT onder jongere klanten ver
spreidt) waar je alle papperassen 
van Studiefinanciering in kunt op
bergen. In deze map komt ook een 
vernieuwde uitgave van de brochu
re over het studiefinancieringsstel
sel. De late verspreiding van deze 
mapjes onder de klanten is volgens 
voorlichter Kamerbeek te wijten 
aan de geringe prioriteit die men 
aan de map heeft gegeven.

En dan het probleem van de floppy
disc’s. Het automatiseringsbedrijf 
’Volmac’, een naam om te onthou
den, had voor de studentendecanen 
en andere instanties die bijzonder 
veel met studiefinanciering te ma
ken hebben, een computer-pro- 
gramma op floppy-disc gezet zodat 
men zelf berekingen voor studenten 
kon uitvoeren. Daar zaten tamelijk 
veel fouten in en Studiefinanciering 
heeft deze floppy’s weer uit roulatie 
moeten nemen. Het goede nieuws 
dat we kunnen noteren: op 19 se- 
pember is men al begonnen met de 
verspreiding van de ’goede’ flop
py’s.

Fouten

Twee administratieve blunders zijn 
de afgelopen weken aan het licht 
gekomen. Een aanal nieuwe klan
ten van Studietoelagen (mensen die 
voor het eerst een beurs aanvragen) 
hebben per vergissing een briefje 
ontvangen waarin werd verzocht 
alsnog het B-formulier op te sturen. 
Deze B-formulieren zijn alleen no
dig voor mensen die vorig jaar een 
studiebeurs hadden en voor de 
maand september nog krachtens de 
oude regeling een uitkering krijgen. 
Voorlichter Kamerbeek adviseert 
dan ook: „Nieuwe klanten moeten 
deze brief gewoon negeren.”
De tweede blunder is het briefje 
met als titel ’Afgewezen... dan 30 
jaar, die tot nu toe gewoon voltijds 
hebben gestudeerd met een studie
beurs volgens het oude stelsel, heb
ben deze brief gekregen. Het gaat 
hier om een kleine groep studenten 
die recht heeft om de studie af te 
maken onder het nieuwe stelsel. 
Voor deze mensen is speciaal een 
overgangsregeling ontworpen om
dat ze - ouder dan 30 jaar - eigen
lijk niet voor een studietoelage vol
gens het nieuwe stelsel in aanmer
king zouden komen. Voorlichter 
Kamerbeek: „We hebben dit ont
dekt en proberen deze fouten te 
corrigeren. Al deze mensen worden 
opnieuw benaderd met een mailing 
(een brief-bm).” Dat is al heel wat: 
wat er verder gebeurt is niet duide
lijk. We kunnen alleen aanraden: 
neem kontakt op met de studenten
decanen in geval van twijfel.
Gevraagd naar de oorzaak van deze 
administratieve blunders, verklaart 
de heer Kamerbeek: „De verklaring 
ervan is dat men een pakfout heeft 
gemaakt.” Een pakfout is: verkeer
de brieven in verkeerde enveloppen 
stoppen.
Een veel waarschijnlijkere verkla
ring is dat het computer-programma 
van de Centrale Directie Studiefi
nanciering niet in staat is om deze 
klanten uit te splitsen. Maar ja, 
daarvoor moet je bij Volmac zijn, 
het computerbedrijf dat voor Stu
diefinanciering deze klus klaart.

Berto Merx/UK Groningen

TECHNOLOGIE- 
ONDERZOEK KRIJGT 
LIMBURGS ACCENT

Twee hoogleraren van de Rijksuniversiteit Limburg 
zijn benoemd in de Stuurgroep van de Nederlandse 
Organisatie voor Technologisch 
Aspectenonderzoek (NOTA). Het betreft prof.mr. 
Henriette Roscam Abbing, buitengewoon 
hoogleraar Gezondheidsrecht, en prof.dr. Luc 
Soete, hoogleraar internationale economische 
betrekkingen.

De leden van de Stuurgroep zijn 
voorgedragen door de Koninklijke 
Akademie van Wetenschappen en 
de Wetenschappelijke Raad voor 
het Regeringsbeleid. Dat er twee 
RL-hoogleraren zijn benoemd is 
toeval: de leden zijn geselecteerd 
op persoonlijke deskundigheid; 
Roscam Abbing is door de KNAW, 
Soete door de WRR voorgedragen.
De NOTA is vlak voor de zomerva
kantie door minister Deetman inge
steld. Hij gaf hiermee uitvoering 
aan het Regeeraccoord van het eer
ste kabinet Lubbers in 1982, waarin 
hem was opgedragen om ’’onder
zoek te initiëren, gericht op het 
zichtbaar maken van de maatschap
pelijke en ethische consequenties 
van technologische vernieuwingen 
en de invoering van die vernieuwin
gen”. Kortweg: Technology Assess

O&W-AMBTENAREN
NIET LUI
Minister Deetman heeft afstand ge
nomen van de uitspraken van minis
ter Van Dijk van Binnenlandse Za
ken over ambtenaren. "Binnen het 
onderwijs en op mijn departement 
is de inzet van betrokkenen hoog 
tot zeer hoog te noemen”, zo liet 
Deetman woensdag 24 september 
weten. Zijn standpunt werd door 
directeur-generaal voor het hoger 
onderwijs dr. R.J. in ’t Veld meege
deeld aan het COPWO, het over
legorgaan van minister Deetman en 
de vakbonden voor het W.O. Het 
COPWO vergaderde over het door 
Deetman aangékondigde sociaal 
beleidskader dat, net als in de eer
ste TVC-operatie, ook nu de gevol
gen van de bezuinigingen voor het 
personeel moet opvangen.
De bonden vroegen Deetman ga

ment (TA; in het nederlands ver
taald met Technologisch Aspecten
onderzoek). Dit mede naar aanlei
ding van parlementaire debatten 
over innovatiebeleid, recombinant 
DNA en micro-electronica. In 1984 
is vervolgens een beleidsnota ver
schenen over de ’Integratie van We
tenschap en Technologie in de Sa
menleving’. Daarin werd reeds een 
organisatorische vorm voor TA 
aangekondigd. Vanuit de Tweede 
Kamer is toen het belang van onaf
hankelijkheid van de organisatie 
benadrukt. Om die reden zijn 
KNAW en WRR bij de plannen be
trokken. De Stuurgroep zal op 7 ok
tober voor de eerste maal bijeenko
men.

Wammes Bos

ranties voorliet wachtgeld te geven 
voor personeelsleden vanaf 50 jaar, 
om daarmee het afslankingsproces 
te vereenvoudigen. Ook willen de 
bonden dat er een mogelijkheid 
komt om de kansen op de arbeids
markt van ontslagen personeel te 
verbeteren, in de vorm van een gou
den handdruk of, zoals het officieel 
heet, ’afgekocht wachtgeld’. Deet
man zegde toe deze suggesties te 
zullen overwegen. De bezuinigin
gen zelf zijn voor de vakbonden niet 
bespreekbaar. Zij verweten Deet
man opnieuw gezorgd te hebben 
voor ’’angst, verwarringen paniek”, 
zoals Abva-kabo-bestuurder J. Bar
tels het uitdrukte.

Bert Bakker/UP
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ASpt.Ben je jonger dan 26? Open dan vóór 

zaterdag 1 november as., met tenminste één tientje, 
een spaarrekening bij de ABN. Je krijgt dan het 
Cultureel Jongeren Paspoort (waarde f9,50) cadeau! 
En daar kun je een jaar lang plezier van hebben. 
Korting op Jazzconcerten, Filmhuizen, Klassieke 
Concerten. Maar ook Ballet en Cultuur-Reizen.
Dat is het CJP Maar er is nog veel meer. Wat dacht je 
van 5% tot 35% korting op Tijdschriftabonnementen, 

Het CJP ligt nü voor je klaar bij het ABN-kantoor. Bank
De actie loopt van 29 september tot en met 31 oktober 1986. Indien je ouder bent dan 25 jaar, ontvang je bij het openen van een 
spaarrekening een spaarpremie van f7,50.

de korting op Artotheken, Theater en Toneel.
Wist je trouwens dat het CJP tegelijk Museum- 
jaarkaart is? Je hebt daarmee gratis toegang tot meer 
dan 300 musea
Start je gelijk met een ABN Spaarplan (automatisch 
sparen met een vast bedrag per maand)?
Dan krijg je niet alleen het CJP maar ook nog een 
welkomstpremie van f7,50 op de rekening gestort. 
Wacht niet te lang. Het is 1 november voor je het weet.
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CvB stelt aio-nota vast
Het College van Bestuur heeft een nota 
vastgesteld die de invoering aan de RL 
Van het aio-stelsel regelt. De nota gaat 
°ndermeer in op de positie van de aio 
ten aanzien van onderwijs en onderzoek 
en <>p rechtspositionele, kwantitatieve 
Cn budgettaire aspecten van het aio- 
Schap.
(CvB 23-9-86)

koopt twee Maastrichtse 
bjnnenstadspanden

RL zal de panden Tongersestraat 6 
en Lenculenstraat 14/14a aankopen. Het 
Pand Tongersestraat 6, het zgn. Com- 
Mandantshuis, werd rond 1650 gebouwd 
ten behoeve van de plaatselijke garni
zoenscommandant. In de Franse tijd 
aeeft het dienst gedaan als zetel van het 
Tribunal Criminel en van het Cour d'as- 
rises van het Departement Nedermaas. 
Het is daarna bewoond door verscheide- 
ne vooraanstaande Maastrichtse fami-

Thans is het nog in gebruik als 
bankgebouw (NCB). Het pand heeft 
een oppervlakte van 850 m2 netto.
T*ver het pand in de Lenculenstraat zijn 
*einig gegevens bekend. Voor de RL is 
de ligging ervan, aanpalend aan het 
®ud-Gouvernement van belang, met 
name omdat het toegang geeft tot de 
Parkeerplaats daarvan. Het heeft een 
netto vloeroppervlakte van 350 m2.

Promotie
^.rs R.O.B. Böhm zal op vrijdag 10 ok- 
°°er om 16.(X) uur zijn proefschrift, ge- 
bteld "iviild hypertension: studies on pa- 
th°physiology and treatment" verdedi
gen. Promotor is prof.dr. K.H. Rahn.

Pr<>motie
vrijdag 17 oktober om 16.00 uur pro

beert drs. G.J.M.J. Horbach. De 
’’el van zijn proefschrift luidt "Albumin 

Metabolism and aging". Promotor is 
Pritf dr. C.F. Hollander.

Maarse hoogleraar beleidswetenschap 
et College van Bestuur van de RL 

lb* dr. J.A.M. Maarse benoemd tot 
hoogleraar in de Faculteit der Gezond- 
eidswetenschappen. Hij zal werkzaam 

t IP <>p het vakgebied van de beleidswe-
schap. Dr. Maarse is thans verbon- 

T aan de Technische Universiteit 
,wente.
(cvB 23-9-86)

?Uur8roep Technologisch 
^spectenonderzoek

lni ,ter Deetman heeft de leden van de 
b'rëtoep van de Nederlandse Organi- 
de C Voor Technologisch Aspectenon- 
l1,rz"ck benoemd. Deze organisatie 
onV* tOt taak jaarlijks een programma 
vol C Stellen voor onderzoek naar de ge- 
gen Cn Van tecbn°l°gische veranderin- 
d 111 de samenleving en de uitvoering 
de kVan’ na 8oedkeuring door de Twee- 
In lrtler’ te coördineren.
[| f?’ stuurgroep zijn o.a. mw.prof.dr. 
So R°scam-Abbing en prof.dr. L. 
bCr11 Van de RL benoemd. Op 29 okto- 
ni Wordt deze stuurgroep door de mi- 

,er geïnstalleerd.
Ni

diensthoofd AJZ
he dM.A.M. Gerards is per 1 oktober 
n1J^’Vrnd tot hoofd van de dienst Alge- 
(j, c en Juridische zaken. Hij volgt als 
op l 'hoofd mr. Th.G.M. Vermeegen
',e de RL heeft verlaten in verband 

Deze rubriek ’’Bulletin” wordt 
verzorgd door de dienst 
Voorlichting. Officiële 
mededelingen en interessante 
berichten voor de universitaire 
gemeenschap kunnen, getypt op 
speciale kopij bladen, ter opname 
aangeboden worden bij de 
redacteur van deze rubriek Frank 
Speet, kamer 304, of bij het 
secretariaat van Voorlichting, 
kamer 310 (beide in het 
Jezuïetenklooster).
Daar is ook kopijpapier te 
verkrijgen. Mededelingen en 
berichten moeten UITERLIJK OP 
VRIJDAG VOOR 12 UUR 
schriftelijk ingeleverd worden ten 
behoeve van het nummer van 
Observant dat de week daarop 
verschijnt. De dienst Voorlichting 
behoudt zich het recht voor 
berichten in te korten, te wijzigen 
of niet meteen op te nemen. Voor 
informatie: Frank Speet, toestel 
319.

met zijn benoeming tot wethouder van 
de gemeente Maastricht.
Mr. Gerards is al sedert 1974 in dienst 
van de RL.
(CvB 23-9-86)

Gesloten
Op vrijdag 10 oktober zullen de mede
werkers van het Faculteitsbureau FdG, 
het bureau Onderwijs FdG en het bu
reau PAOG de gehele dag afwezig zijn.

1987/1988 Fulbright beurzen
Voor onderwijs, voortgezet onderzoek 
en studie in de VS, bestemd voor Neder
landse hoogleraren, leden wetenschap
pelijke staf, universitaire docenten en 
wetenschappelijke assistenten. De voor
keur gaat uit naar jonge wetenschappers 
en naar projecten in de geestes- en so
ciale wetenschappen. Sluitingsdata: 15 
november en 15 december 1986.

Voor studenten en afgestudeerden voor 
het vervolgen van de academische studie 
in de VS. Voor studenten zijn er moge
lijkheden om tijdens hun "eerste fase”- 
studic een beurs te krijgen voor een jaar 
studeren op ”graduate"-niveau in de 
VS, waarbij de Amerikaanse studie 
moet passen in de Nederlandse studie- 
opzet. Er zijn:
- Fulbright beurzen: vakgebied onbe

perkt, maar voorkeur voor geestes- en 
sociale wetenschappen. Sluitingsda
tum: 1 maart 1987.

- Frank Boas Fellowship: internatio
naal recht. Voorwaarden: mr. graad 
met specialisatie in internationaal 
recht en zo mogelijk enige jaren juri
dische ervaring. Sluitingsdatum: 15 
november 1986.

- Vera List Fellowship: economie, wijs
begeerte, psychologie, antropologie 
en politicologie. Voorwaarden; doc
toraalexamen en uitstekende studie
resultaten. Sluitingsdatum: 15 januari 
1987.

Meer gedetailleerde informatie is te ver
krijgen bij bureau Buitenland, Jezuïe
tenklooster, kamer 323, tst. 309. Voor 
inlichtingen en aanmeldingsformulie
ren: Netherlands America Commission 
for Educational Exchange, Nieuwe 
Spiegelstraat 26, 1017 DG Amsterdam, 
tel. 020-242435.

1986/1987 Government of Canada
Awards Programme

Research scholarships voor doctoraal
studenten.

- Fellowship voor post-doctoraal on
derzoek in Canada.

- The Canadian Studies Graduate Stu
dents Awards Programme voor afge

studeerden die onderzoek verrichten 
dat betrekking heeft op Canada.

- The Canadian Studies Faculty Enrich
ment Programme voor stafleden.
Meer gedetailleerde informatie is ver
krijgbaar bij bureau Buitenland, Je
zuïetenklooster, kamer 323, tst. 309 
en bij The Canadian Embassy, Aca
demie Relations Section, Postbus 
30820, 2500 GV 's-Gravenhage.

Gevonden voorwerpen Inkom
Trainingsjack grijs. Leopard maat 6/50. 
Trainingsbroek donkerblauw/2 witte 
strepen, maat 48.
Trainingsjack lichtblauw/donkerblauwe 
mouw met strepen, blanco etiket.
Zwarte ribfluwelen broek (nieuw). Trip
per, maat 31.
Tricot poloshirt wit/rood/oker/beige ge
streept, korte mouw, Thiemann, maat 
46.
Tricot poloshirt donkerblauw/rood ge
streept, witte kraag, lange mouw. 
Damespullover turquoise, Inversa.
Paraplu donkerrood/grijs/zwart met 
zwart handvat.
Deze artikelen zijn terug te krijgen elke 
maandag/dinsdag/woensdag tot 16.00 
uur, kamer 004 Jezuïetenklooster.

Lezingen over dood in wetenschap en 
kunst.
"Dood ga je toch” is een serie lezingen 
van Studium Generale van de Rijksuni
versiteit Groningen met als thema de 
dood in wetenschap en kunst en de bete
kenis ervan in de samenleving. De lezin
gen worden gehouden op 30 september, 
7, 14 en 21 oktober steeds van 19.30 tot 
22.00 uur in de Offerhauszaal, Acade
miegebouw, Broerstraat 5, Groningen. 
Op 2 november is er een themadag over 
dood in de kunst. Op 11 november 
houdt de Amsterdamse socioloog 
prof.dr. N. Elias een lezing: "Fear of 
death”. De toegang tot alle activiteiten 
is gratis. Informatie: affiche bij bureau 
Buitenland, Jezuïetenklooster, kamer 
323.

Activiteiten Circumflex le helft oktober 
Vrijdag 3 okt. vanaf 22.00 uur Diesfeest. 
Maandag 6 okt. 20.00 en 22.30 uur video 
"Plenty”.
7 t/m 9 okt. 19.00 uur mensa.
Donderdag 9 okt. live-muziek door Cul. 
Maandag 13 okt. 20.00 uur video "Les 
uns et les autres”.
14 t/m 16 okt. 19.00 uur mensa.
Donderdag 16 okt. vanaf 22.00 uur 
swingavond.

Alles Is Drama
Dramatisch is dus ook het mislopen van 
de aankondiging van de presentatie van 
de vijf stukken die dit jaar op de planken 
gaan.

Deze is nu al verleden tijd, helaas. Aspi
rant toneelspelers, die door onwetend
heid de presentatie gemist hebben, maar 
wel veel zin hebben dit jaar te gaan acte
ren kunnen contact opnemen met Odet
te tel. 219196, of Jan 253169. Om lid te 
worden van Alles Is Drama hoef je geen 
lid te zijn van Koko, geen student te 
zijn, niet erg mooi of stoer of ijdel te 
zijn;
To be, or not to be, dat behoeft geen be
toog.

T ragos-introductie
Zoals elk jaar zal er ook nu weer een 
verenigingsintroductie (kennismakings- 
tijd) door de MSV Tragos worden geor
ganiseerd. Deze kennismaking met de 
vereniging zal beginnen op woensdag 15 
oktober om 17.00 uur (Boschstraat 66) 
en duren tot en met zondag 19 oktober. 
Voor de donderdag en vrijdag (16 en 17 
oktober) is er een ochtend/avond pro
gramma, zodat de studie-activiteiten 
niet hoeven te lijden onder het deelne
men aan de kennismakingstijd. Vervol
gens is er op zaterdag en zondag (18 en 
19 oktober) wel een dagvullend pro
gramma.
Op een speciale informatie-avond op 
dinsdag 14 oktober vanaf 20.00 uur of 
van te voren op een van de kroegavon- 
den op maandag, woensdag of donder
dag kunnen studenten zich aanmelden. 
De kosten bedragen ƒ 50,-. Voor infor
matie: Joost van Esser tel, 210635, Ar
jan Jongeneel tel. 213485 of b.g.g. 
211187.

Agenda Tafelstraat 13
Maandag 6 oktober 20.00 uur "Onbeha
gen in de cultuur", volggroep praat na 
over de lezing van Drs. T. Blom, met als 
titel "het verval van de culturele een
heid". M.m.v. Tannelie Blom en Geert 
van der Bom ook om 2Ö.OO uur litera- 
tuurgroep "Don Quichote” behandeling 
van de eerste honderd pagina's.
Dinsdag 7 oktober. De trek naar China 
vanuit Maastricht begint beduidend te 
worden. Niet alleen co-assistenten lopen 
daar stage, ook de juridische faculteit 
zend er medewerkers heen en vanzelf
sprekend heeft de vertalersopleiding een 
afdeling Chinees. Wat trekt deze men
sen? Het Chinese eten? Daarmee begint 
de China-avond op Tafelstraat 13.
18.00 uur chinees eten (aanmelden voor 
14.00 uur).
20.00 uur gesprek met Klaas en Eck
hardt over hun ervaringen met de ge
zondheidszorg aldaar. Met illustraties.
21.15 uur gesprek met Mw. René de 
Groot over recht in China.
Woensdag 8 oktober reünie van de men
toren van de Inkom 1986 in het hoofdge- 
bouw/Kruithuis.
Donderdag 9 oktober 16.30 uur koorre- 
petitie.
Zondag 12 oktober 19.00 uur viering in 
de Cellebroederskapel m.m.v. Pim Ligt- 
voet en koor.

Noodkreet Sta-op
Sta-op (Studie en Actie Ontwikkelings
problematiek) is de studentenorganisa
tie in Maastricht die zich bezighoudt met 
ontwikkelingsvraagstukken en deze om 
der de,aandacht van studenten brengt. 
Sta-op doet dit d.m.v. studiegroepjes, 
lezingen, Sta-op-cafe’s en themaweek- 
enden.
Nu echter blijkt Sta-op opgeheven te 
moeten worden door gebrek aan actieve 
leden. De huidige bestuursleden moeten 
om persoonlijke redenen stoppen en 
voor de opvolging zoekt men nu drin
gend nieuwe mensen. Sta-op is de enige 
organisatie van studenten in Maastricht 
die zich bezighoudt met de derde we
reld. Gaat Sta-op ten gronde dan zou 
daardoor een vacuüm ontstaan. Studen
ten die vinden dat Sta-op niet opgehe
ven mag worden, die de functie van be
stuurslid (organisatie van Sta-op-activi- 
teiten) zouden willen vervullen of die als 
actief lid willen meedenken en enthou
siast willen helpen worden opgeroepen 
zich op te geven. Dat kan op de algeme
ne vergadering op 9 oktober om 20.00 
uur bij CVOS, Cortenstraat 4. Voor in
formatie of opgave: Marja, tel. 478107; 
Anne, tel. 253198; Inge, tel. 211611; 
Loek, tel. 216537 of Hans, tel. 219267.
Agenda: dinsdag 7 oktober (CVOS, 
20.00 uur) is er weer een Sta-op-cafe. 
Dan wordt de film "Het dak van de we
reld lekt" over India vertoond. Alle be
langstellenden zijn van harte welkom.

Vereniging voor internationale 
betrekkingen
Sinds 1947 bestaat de studenten- en jon
gerenvereniging voor internationale be
trekkingen SIB. Werkgroepen van stu
denten uit alle faculteiten bestuderen 
thema’s, organiseren lezingen, gaan op 
reis, enz. Mogelijke thema's zijn: Euro
pese integratie, de Oost-West verhou
ding en ontwikkelingssamenwerking. 
Binnen de RL is een groep studenten 
van plan om op 29 oktober een SIB-af- 
deling Maastricht op te richten. Belang
stellenden kunnen bellen met Peter van 
de Hijden (888716) of schrijven naar 
SIB (Nieuwenhof).

Cursus omgaan met bejaarde mensen
De Hogeschool voor Theologie en Pas
toraat in Heerlen organiseert een spe- 
ciaalcursus "Omgaan met bejaarde 
mensen” onder leiding van dr. H. van de 
Spijker. Deze cursus vindt plaats op 
donderdag 2, 9, 23 en 30 oktober en 6 
november telkens van 20.00 tot 22.00 
uur. Kosten: ƒ 25,-. Plaats: Oliemolen
straat 60 Heerlen. Inlichtingen: drs. J. 
Moonen, secretaris HTP: 045-718520.

Oproep SSGZ
Op grond van nieuwe wetgeving heeft 
de Stichting Studenten Gezondheids 
Zorg (SSGZ) een andere rechtsvorm 
moeten nemen. De SSGZ is thans een 
Onderlinge Waarborgmaatschappij. De 
naam is gewijzigd in Onderlinge Studen

ten Gezondheidszorg "SSGZ " u.a. De 
consequentie hiervan is dat er een wijzi
ging dient plaats te vinden in de bestuur
sorganen. Er zullen een Raad van Ver
zekerden, een Raad van Advies en een 
Bestuur gevormd moeten worden.
De Raad van Verzekerden bestaat uit 
studenten verzekerd bij de SSGZ. In de 
statuten wordt aan studentenvakbonden 
in WO en HBO de mogelijkheid gebo
den kandidaten te stellen voor de ver
kiezingen van de Raad van Verzeker
den. Iedere organisatie die hiervoor 
meent in aanmerking te komen kan zich 
melden bij het bestuurssecretariaat van 
de SSGZ, Stadhouderskade 127, 1074 
AV Amsterdam met vermelding van de 
organisatie, de statutaire doelstelling en 
het aantal aangesloten leden. Reacties 
voor 15 november. Op het ogenblik 
functioneert een overgangs-Raad van 
Verzekerden, die zal beslissen over het 
bevoegd verklaren van de studentenvak
bonden. Nadere informatie over statu
ten en kiesreglement is op te vragen bij 
het bestuurssecretariaat van de SSGZ, 
tel. 020-762093.

Bijeenkomsten voor PC-gebruikers
Bij voldoende belangstelling worden er 
periodiek (b.v. maandelijks) informele 
bijeenkomsten georganiseerd voor PC- 
gebruikers met als doel:
- het uitwisselen van ervaring m.b.t. ap

paratuur, Dbase, Lotus, program
meertalen, randapparatuur en data
communicatie;

- het uittesten van niéuwe programma
tuur en apparatuur;

- gezamenlijke aanschaf/ontwikkeling 
van standaardprogrammatuur;

- het peilen van behoefte om centraal 
eikaars duurdere apparatuur zoals la
serprinters of plotters te gebruiken;

- op de hoogte blijven van nieuwe ont
wikkelingen door demo's van fabri
kanten, leveranciers of collega's;

- enz.
Geïnteresseerden kunnen contact opne
men met Harrie Wetzelaer, BMC, tst 
506.

Winterwerk Remonstrantse gemeente
Op vrijdagavond 3 oktober om 20.00 
uur zal prof. J. van Goudoever uit Am
stelveen het winterwerk van de Remon
strantse Gemeente Zuid-Limburg ope
nen met een lezing in het Maaspavil- 
joen. Zijn onderwerp is: "De gods- 
dienstpolitiek van Willem van Oranje". 
De Kerkeraad nodigt belangstellenden 
uit voor deze avond.

Congressen

Symposium vrouwenstudies 
gezondheidswetenschappen
Op 29 oktober organiseert drs. Pauline 
Tomlow van de RL een symposium over 
vrouwenstudies gezondheidsweten
schappen in de Aula in het Jezuïe
tenklooster. Het symposium duurt van 
9.00 tot 16.30 uur.
Voor informatie en inschrijfformulie
ren: mw.drs. P. Tomlow of mw. M. 
Slangen, secretariaat vrouwenstudies 
gezondheidswetenschappen, tel. 888170 
of 888162.

Symposium leverfysiologie en algemene 
farmacologie
Op vrijdag 14 en zaterdag 15 november 
wordt in het Biomedisch Centrum ka
mer 1503 het derde minisymposium ge
houden over leverfysiologie en algeme
ne farmacologie. Dit symposium wordt 
georganiseerd door de RL (Algemene 
Heelkunde) en de Rijksuniversiteit 
Groningen (Lab. Farmacologie en Far
macotherapie). Voor het programma- 
overzicht en informatie is bereikbaar: 
Johan van Dongen (RL), Beeldsnijders- 
dreef 201, 6216 EA Maastricht, 043- 
888592.

Congres over researchmanagement aan 
universiteiten
Op donderdag 16 oktober vindt er in het 
auditorium van de Technische Universi
teit Eindhoven een congres plaats met 
als titel "Greep op onderzoek; research
management aan unversiteiten”. Dit 
congres duurt van 10.00 tot 17.00 uur. 
Kosten ƒ 50,-, studenten ƒ 15.-. De or-



Veelzijdig... veelomvattend
Overschotten, of schaarste. Politieke of economische spanningen. Conflicten in 
olieproducerende gebieden. Extra strenge of onverwacht lange winters. Onvoor
spelbare maatschappelijke ontwikkelingen. Grillige marktmechanismen. Het 
energievraagstuk is veelzijdig in zijn facetten, vergt een veelomvattende oplossing.

Él V Historisch proces
I ^^B ^Q^^B B • BB H ■ B Mta|B De voortdurende behoefte aan energiedragers - olie, aardgas, kolen 

JB BB -maar ook aan nieuwe petrochemische produkten kenmerkt een
WP^F onomkeerbaar proces. Produktie, transport en distributie. Warmte 

a a en licht, veiligheid en comfort... Op termijn ondenkbaar zónder weloverwogen
___ B ___ " B gebruik van reeds vastgestelde voorraden. Ondenkbaar ook zónder intensief

B B| RB onderzoek naar toekomstige mogelijkheden voor energievoorziening, grond-

UllCpiTljSeee 5toffenXX
Ondenkbaar derhalve zónder innovatie! Immers... de behoefte van morgen is de 
technologische uitdaging van vandaag. Noodzaak tot maatschappelijk verant
woord, veilig en milieubewust méér doen met minder grondstoffen. Méér tech
niek, geavanceerder!

Technologisch takenpakket
Noodzaak tot het inzetten van nog meer wetenschap om de activiteiten voor 
opsporing en winning te perfectioneren, de resultaten te verhogen. Sneller 
transport. Efficiëntere fabricage en distributie. Nieuwe produkten. Dit alles kan 

niet zonder nieuwe produktieprocessen en -systemen, nieuwe 
raffinaderijen en (petrochemische fabrieken. Voor de realisering

I van dit alles zijn diepgaand onderzoek en vèrreikend ontwikkelings- 
| werk van levensbelang. Het technologisch takenpakket is onvoor-
B>A stelbaar groot.

van het energie
_ A talent ln\/<

'BB B Top in high-tech
B* Het energievraagstuk, bijvoorbeeld, heeft niet

BB ^B BB BB ll B*® B B B AB B B®BB alleen betrekking op een strategische reserve 
W BB ^^BJBJL^^BJL onder de grond. Onze grootste en belang-

^QB rijkste energiebron is hoogwaardig technisch
a BB talent. Inventieve ontwerpers en creatieve onderzoekers.

BBBBBUBp^ pFBM^BbIBBB BbB Systematische denkers en rationele doeners, jonge, zeer goed opgeleide ingenieurs, 
doctorandi en gepromoveerden in tal van vakrichtingen ën disciplines.

BB ^^B ^^B ^^F Hun opdracht is: ontwikkeling van nieuwe produkten, nieuwe produktiemiddelen
^9 VBW en-systemen. Hen wacht de concretisering van de top in high-tech.

de bodem
B 9 £ Hiert

maar zit mi in

<B® B| Bi Energiebron: beta-talent...
IbIiBIB lg BB IBBIg BB I la Het is deze reserve, die voor de Shell-technologie steeds

BB JB BB belangrijken wordt om aan te boren. Zeker niet alleen afge
studeerden "oude stijl” en eerste fase, maar óók degenen, 

die ernstig overwegen de tweede fase studie voor ontwerper of onderzoeker 
te gaan volgen. Zij allen vormen het potentieel, waarop Shell zich oriënteert 
en zij kunnen in alle fasen van hun ontwikkeling rekenen op medewerking en 
begeleiding. Aanpassing, toespitsing van Shell-technologie op de eisen van morgen, 
is identiek met het aantrekken van jonge en talentvolle academici.

£ Hierbij denken wij aan bijv, chemici en fysici, elektrotechnici, 
werktuigbouwkundigen en informatici.
Kortom: beta-talent als energiebron, waaruit Shell put 
voor de technologische oplossing van het energievraag-

I stuk. De bron, die zich niet in de bodem bevindt, maar 
nu in de collegebank zit...

ri n nnl 1 a jffpha n Ir
BL^^QL^B Voor nadere

wij u uit contact op te nemen met I 
Ir. Paul van Schaik, Shell Internationale Petroleum Maatschappij 
B.V., Carel van Bylandtlaan 30, Den Haag, tel. 070-776596. f
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ganisatie is in handen van het bureau 
Studium en Stafgroep Onderwijs en On
derzoek. TU Eindhoven, Postbus 513, 
5600 MB Eindhoven, 040-472070. Op 
dit adres is ook informatie te verkrijgen.

Symposium over computertoepassingen 
•n laboratorium en onderwijs
Op 31 oktober vindt er in het Dr. Struyc- 
ken Instituut in Etten-Leur een sympo- 
S|um plaats voor onderwijsgevenden, 
beleidsmakers eri andere belangstellen
den over recente en verwachte ontwik
kelingen op het terrein van toepassing 
van de computer in het laboratorium en 
ln het onderwijs. Kosten ƒ 50,-. Infor
matie: Werkgroep BOSS, Cevennen 5, 
3524 HP Utrecht.

Congres vennootschapsbelasting
0e Vereniging van Fiscalisten organi- 
s?ert in samenwerking met de vakgroep 
belastingrecht van de Universiteit van 
Amsterdam een congres op 14 novem
ber in het RAI-congrescentrum over het 
lbema "de toekomst van het vennoot- 
sehapsbelasting-tarief". Vooraanstaan
de sprekers uit binnen- en buitenland 
2ullen spreken over de structuur en de 
°Ptimale tariefhoogte van de VpB. 
Pfijs: ƒ 187,50, voor studenten ƒ 30,-. 
inschrijfformulieren en informatie: Ver
eniging van Fiscalisten, Postbus 7877, 
1()08 AB Amsterdam, tel. 020-5253459 
(10-14 uur).

Tour MBA in Europe
Tijdens dit forum van de European Bus
iness Schools worden de programma's 
van de 8 Europese Bussiness Schools 
uiteengezet (Nederland, Engeland, 
frankrijk, Spanje, Zwitserland en Ita
lië). Het forum wordt gehouden op twee 
Plaatsen: Brussel, 7 en 8 november, She- 
raton hotel. Place Rogier 3, en in Frank- 
b|rt- 14 en 15 november. Intercontinen
tal hotel. Wilhelm Leuschnerstrasse 43.
°°r informatie: Anita Noordzij, Rot- 

terdam School of Management, Eras
es Universiteit. Burg. Oudlaan 50, 

PA Rotterdam, tel. 010-4081927.
Ie ook het affiche bij bureau Buiten- 

and. Jezuïetenklooster, kamer 323.

Seminar Zuid-Afrika en het nationale 
vraagstuk
De werkgroep Ontwikkelingsvraagstuk
ken en het Govan Mbeki Fonds van de 
Universiteit van Amsterdam organise
ren i.s.m. de Nederlandse anti-apart- 
heids-organisaties een seminar over 
Zuid-Afrika. Dit vindt plaats in de 
Oudemanhuispoort te Amsterdam, zaal 
D009, elke donderdag van 16 oktober 
t/m 11 december van 14.00 tot 17.00 uur. 
De voertaal is Engels. Nadere informa
tie is te verkrijgen bij de werkgroep 
Ontwikkelingsvraagstukken, tel. 020- 
5254764 of 5252897. Zie ook affiche bu
reau Buitenland, Jezuïetenklooster ka
mer 323.

Geneeskunde

Algemeen
Uitreiking basis-artsgetuigschriften
Op donderdag 18 september hebben de 
volgende studenten het basis-arts-ge- 
tuigschrift ontvangen:
L. J.H. van den Ende, A.J.J. Aerts,
M. T. Bastiaens, C.J.G.M. Jacobs, 
J.M.M. Meyers, P.A.F.A. van Neer,
R.M.M.A. Nuyts, H.W.M. Plagge, 
J.P.F.H.A. Simons, mw.C.A.P.M. van 
der Velden, W.P.M. Lemaire, T. Me- 
guid, D.H.G. Smeets, R.C.C. Janssen, 
R.C.Y. Beckers, H.W.M.P. Bergmans, 
mw.Y.M. de Boer, mw.G.C.G.M. 
Broekman, mw.J.E. Haartsen, H.E. 
Hagedorn, mw.J.M.A.E. Henquet, 
A.H. Houben, mw.G. Knols, mw.A.W. 
Liedekerken, mw.C.H.A.G. Corten. 
A.P.J.M. van den Hurk en W. Souren.

Onderwijs

Blok 1.2
Bij de Onderwijsbalie, kamer 025, Je
zuïetenklooster kunnen le jaarsstuden- 

ten afhalen het blokboek van blok 1.2 
"Traumata".
In het kader van blok 1.2 wordt een cur
sus Medische Informatica gegeven; van
af woensdag 1 oktober kan het hierbij 
behorende cursusboek afgehaald wor
den bij de Onderwijsbalie, kamer 025, 
Jezuïetenklooster. De titel van het cur
susboek luidt als volgt: "Medische Infor
matica", boek WOMS behorend bij 
blok 1.2 1986/1987.

Adviesboekenlijst
Aan de Onderwijsbalie, kamer 025, Je
zuïetenklooster is momenteel beschik
baar de adviesboekenlijst. Studenten 
kunnen deze gratis afhalen bij voor
noemde balie dagelijks tussen 11.30 en 
12.30 uur.

Vacature Vaardigheidstoets
beoordelingscommissie
Binnen de vaardigheidstoetsbeoorde
lingscommissie (VABC) is er een WP- 
vacature. Voor de vacature wordt ver
wacht dat de kandidaat belangstelling 
heeft voor het evalueren van vaardighe
den. Daarnaast dient de kandidaat een 
specifieke belangstelling te hebben op 
het gebied van het Abdomen en Thorax- 
/perifere circulatie.
Gezien het karakter van de functie 
wordt vooralsnog een onderwijsbelas- 
ting van 250 uur gerekend, welke als of
ficieel geregistreerde onderwijstijd 
geldt. Een verdere beschrijving van het 
takenpakket van de VABC wordt op 
aanvraag verstrekt door het bureau On
derwijs FdG, tst. 225, Jezuïetenkloos
ter. Belangstellenden kunnen zich bij dit 
Bureau aanmelden. Informatie: S. van 
Luyk, tst. 266 Randwijck. De sollicita- 
tietermijn sluit 14 dagen na verschijnen 
van dit nummer.

Obductiecursus voor 3e en 4e jaars 
medische studenten
Het betrokken worden bij de vraagstel
lingen, verkregen gegevens en de inter
pretatie daarvan is een waardevol leer
middel voor medische studenten. Bij de 
obductiecursus kan men kennismaken 
met het waarom en hoe van obducties. 
Daarnaast zijn er talrijke leermomenten 
bij het beoordelen van normale en pa
thologisch veranderde organen in hun 
natuurlijke topografische relaties. Bo
vendien kan in deze praktische situatie 
reeds aanwezige kennis worden toege
past.
De cursus duurt drie weken, waarin men 
gelegenheid heeft ca. 10 obducties bij te 
wonen. Voorafgaande aan de cursus is 
er een bespreking waarin door een pa- 
tholoog-anatoom uitvoerige informatie 
gegeven wordt met betrekking tot de 

technische en juridische aspecten van dit 
onderzoek. Iedere vrijdag om 08.30 uur 
is er een obductiebespreking in de de
monstratieruimte van de vakgroep Pa
thologie (in het provisorium van het 
AZM) waar de verrichte obducties van 
de afgelopen week besproken worden. 
Studenten zijn hier altijd welkom.
Belangstellende 3e en 4e jaars medische 
studenten worden gevraagd zich telefo
nisch aan te melden bij het secretariaat 
van de vakgroep Pathologie, tst. 584.

Onderwijsbalie gesloten
Vrijdag 10 oktober zal de Onderwijsba
lie van bureau Onderwijs FdG gesloten 
zijn.

Gezondheids
wetenschappen

Onderwijs
Studievereniging Agora
Agora houdt op 6 november bestuurs
verkiezingen. Alleen voor het secreta
risschap wordt nog een kandidaat ge
zocht. Voor informatie: Edith Dekker 
of Ilse Gubbens (3e jaars gezondheids
wetenschappen).
Er bestaat nog altijd de mogelijkheid 
om lid te worden van Agora. Dit kan op 
7 oktober tussen 13.00 en 13.30 uur in de 
Agora-kamer (11). Als bewijs van lid
maatschap krijgt men een stickertje.

Afgestudeerde juristen
Hieronder volgen de namen van de eer
ste lichting afgestudeerde juristen (19 
september).
S. Aalten. P. Achten, C. Alberts, L. 
Balmaekers, M. Bemelmans, C. v.d. 
Born. I. Bours, S. Claassen, I. Claes- 
sens, N. Coenen, R. Cornelissen, T. 
Cornips, H. Egberts, R. Erven, J.P. van 
Es, R. Francot, H, Geraerds, P. Geilen,
T. Gorissen. R. Govaerts, R. Habets, 
M. Heckman, I. Hernan, P. v.d. Hijden, 
C. Hillenaar, M. v.d. Hof, T. Houtvast, 
A. Hoving, S. Huyts, R. Keizers, G. 
Kolle, K. Koster, M. Kuitems, J. v.d. 
Laar, E. Lammers, J. Lintsen, V. Mal
herbe, A. Menke, R. Mertens. J. Mer
tens. H. Mesterom, G. Paquay, M. 
Pluymaekers, H. Prickaerts, A. Prom- 
pers, M. Reinaerts, E. Roeleven, M. Se- 
lij, C. Smeets, T. Starren, T. Yonnaer, 
M. Verbeet, C, Verheij, C. Verlaan, H. 
Ververs, E. Wolfs, R. Wolleswinkel en 
M. Tratnik.

Nederlands recht

Algemeen
Philip Jessup Pleitwedstrijd
Ook dit academisch jaar wordt weer de 
Philip C. Jessup moot court georgani
seerd. Dit is een internationaal-rechte- 
lijke pleitwedstrijd waarvoor eerst lan
delijke voorronden worden gehouden. 
Het winnende team van ieder land gaat 
naar Washington in de VS om aan de in
ternationale finales mee te doen. Er 
wordt naar gestreefd om, evenals vorig 
jaar, ook een Maastrichts team te laten 
meedoen aan de wedstrijd. Voor dit 
team worden in beginsel vierdejaars stu
denten gezocht met veel werklust, inte
resse voor het internationale recht en 
een goede beheersing van het Engels. 
Iedereen die wil meedoen aan deze 
pleitwedstrijd dient zich vóór 8 oktober 
aan te melden bij Peter van der Hijden, 
kamer 0057 in de Nieuwenhof.

Onderwijs

Informatie bureau Onderwijs
- Vrijdag 3 oktober 14.30 uur, college

zaal Nieuwenhof: gastcollege door 
M.A. Fierstra: Europees mededin
gingsrecht.

- Woensdag 8 oktober 15.30 uur, colle
gezaal Nieuwenhof: lezing door H. 
Koning: Ruimtelijke ordening en 
stadsvernieuwing.

- 24 oktober worden de bloktoetsen af
genomen voor jaar 1,2, 3 en 4. Plaats: 
sporthal de Heeg, Roserije 500. Aan
vang: jaar 3 en 4: 8.30 uur, jaar 2: 
12.(XI uur en jaar 1: 14.30 uur.

- Iedere woensdag houden de mede
werkers spreekuur van 13.30 tot 14.15 
uur.

- Proefopstellen dienen op donderdag 9 
oktober tussen 10.00 en 12.00 uur in
geleverd te worden bij de balie in de 
Nieuwenhof.

- Voor iedere student ligt er een exem
plaar van de NADERE REGELING 
van de inrichting en omvang van de 
examens van de studierichting Neder
lands recht. Dagopleiding en Deel
tijdopleiding bij de postvakjes.

- De balie van bureau Onderwijs is da
gelijks geopend van 10.15 tot 11.15 
uur.

Personeels vereniging
U n i verseel

pk,|viteiten 1986-1987
pTniverseei
Jrs°neelsvereniging Rijksuniversiteit

Nmurg, secretariaat: F.Hein, deka- 
iaatAF.

lidmaatschap:

e medewerker van de RL kan lid 
v den van de Personeelsvereniging. 
|e<n'Sten: f 20,= op jaarbasis. Voorde- 
div ~ reductieboekje voor inkopen bij 

erse bedrijven (op vertoon van lid- 
r- atsci,aPskaart) - goedkope verzeke- 
n- “en - andere activiteiten. Opgeven 

euwe leden schriftelijk bij F. Hein, de- 
n‘lat AF. Betaling NMB, bankreke

ning nr. 67.93.61.871 of rechtstreeks bij 
L.Heuts, FZ.

Bridgen.
In het Academisch Ziekenhuis Maas
tricht is men sinds kort gestart met een 
bridgeclub. Tot de club kunnen toetre
den: - leden van de Personeelsvereni
ging Annadal met hun partner (introdu- 
ce(e) - leden van de personeelsvereni
ging van de RL (introduce(e). Er wordt 
gebridged in clubverband eenmaal in de 
vier weken op maandagavond van 20.00 
tot 23.00 in de ARC. Voor beginners 
wordt bovendien een basiscursus ge
start. Ook deze vindt eenmaal in de vier 
weken op maandagavond plaats. De 
cursisten nemen tevens deel aan de alge
mene clubavonden. Deelname is gratis 
voor leden van de PVA en P.Univer
seel. Introducees betalen ƒ 25,= per 
jaar. De eerste clubavond was op maan
dag 22 september. De eerste cursus
avond vond plaats op maandag 8 sep
tember; echter nieuwe cursisten kunnen 
zich nog gerust opgeven. Voor verdere 
inlichtingen: secretariaat Bridgeclub 
Academisch Ziekenhuis Maastricht. Ja
nine Heynen, Technische Dienst 
tel.862001.

Uitstapje Efteling
15 oktober: Samen met Studentenvere
niging KOKO wordt ter gelegenheid van 
2e lustrum RL een uitstapje naar de Ef
teling georganiseerd. Kosten per kind 

ƒ 15, = . Dit is bedoeld voor kinderen 
van studenten en medewerkers tussen 
de 5 en 12 jaar. Ouders kunnen meegaan 
als begeleider. Per 5 kinderen gaat 1 be
geleider mee. Opgeven bij mevr. B. van 
Toledo, secr. Dermatologie (AZM), tel. 
862833, of Studentenvereniging KOKO, 
Postbus 1123, 6201 BC Maastricht.

Jaarvergadering
22 oktober 1986 Jaarvergadering. 
Plaats: kamer 100 in het Hoofdgebouw, 
Aanvang: 17.00 uur. Alle leden krijgen 
tijdig de agenda toegestuurd.

Grootse dropping
31 oktober 1986 Grootse Dropping ge
organiseerd door de personeelsvereni
ging Annadal van het Academisch Zie
kenhuis Maastricht. Leden van de per
soneelsvereniging van de RL zijn van 
harte welkom. Opgeven bij mevr. B. 
van Toledo, secr. Dermatologie 
(AZM), tel. 862833.

Fruhschoppen
2 november 1986 Fruhshoppen op zon
dagmorgen in het Kruithuis, van 12.(X)- 
14.00 uur. Gezellige muziek/verrassing 
voor de kinderen.

Sinterklaasfeest
zaterdag 29 november 1986 Sinterklaas
feest in samenwerking met Studenten
vereniging KOKO voor kinderen van 
studenten en leden personeelsvereni

ging. Aanvang: 14.00 uur. Plaats: kanti
ne Hoofdgebouw.

Nieuwjaarsborrel
7 januari 1987 Onze traditionele Nieuw
jaarsborrel voor leden personeelsvereni
ging en nieuw aan te melden leden in het 
Kruithuis. Aanvang: 17.00 uur.

Voorjaarsmodeshow
Maart 1987 (datum nader te bepalen) 
-Grote Voorjaarsmodeshow.-

Paasmaandag
20 april 1987 Paasmaandag, de paashaas 
prolongeert wegens enorm succes: Paas
eieren rapen in de Kloostertuin.

Frühschoppen
21 juni 1987 Frühschoppen op zondag
morgen in het Kruithuis, van 12.00- 
14.00 uur, leuke muziek/kindertracta- 
ties!

Lopende activiteiten van de 
personeelsvereniging:
Fotoclub.
Informatie: John v.d. Hurk, ADP, tel. 
888276.

Computerclub. Commodore 64 Gebrui
kersgroep RL. Informatie: Arie v.d. 
Arend, capgroep. Gezondheidsethiek 
en Wijsbegeerte tel. 888389.
Klaverjascompetitie (ook toegankelijk 
voor leden Personeelsvereniging Anna- 

dal) Informatie: Th. Tijssens, Studen
tenzaken, tel. 888210.

Extra Fittness-aanbieding voor leden 
van P.Universeel. Jaarabonnement In
terfit, Sport en Recreatie te Meerssen. 
(fittness-club, computerfietsen. sauna, 
turksbad, whirlpool, massagekamer, 
zonnebankkuren, pub). Voor leden per
soneelsvereniging korting van ƒ 350,= 
op jaarbasis, (ƒ 572,= p.p. + ƒ 2.50 in
schrijfkosten). Collectief abonnement 
alleen mogelijk bij deelname van 25 per
sonen of meer. Partners en inwonende 
kinderen ƒ 49,50 per maand. Opgeven 
bij L. Heuts, (FZ, tel. 888348).

en verder.......

Reductieboekje.
Op vertoon van de personeelspas die U 
als lid van P.Universeel krijgt is reductie 
te krijgen bij tal van winkels in Maas
tricht. Informatie: mevr. J. Dovermann, 
secr. WTS, tel. 888284.

Autoverzekering.
Aantrekkelijke polisvoorwaarden. In
formatie: Th. Tijssens, Studentenzaken, 
tel. 888210.

Ziektekostenverzekering.
Enzico - collectieve ziektekostenverze
kering. zeer concurrerend! Informatie: 
Th. Tijssens, Studentenzaken, tel. 
888210.



DOORSTUDEREN
NA DE EERSTE FASE?
Vanaf 1982 heeft een herstructurering plaats gevonden bij de universiteit. 
Er is een eerste fase gekomen van vier jaar, waarin de basisopleiding 
wordt gegeven. Sommigen willen echter meer. Zij willen een opleiding 
die wordt afgesloten met het schrijven van een dissertatie en een doctors
titel. Zij willen ook actief onderzoek doen. De Minister van Onderwijs en 
Wetenschappen heeft hiertoe de gelegenheid opengesteld door de creatie 
van een tweede-fase opleiding van vier jaar. Het is de bedoeling dat in 
deze opleiding de kennis wordt verdiept op bepaalde specialismen en dat 
in nauwe samenwerking met de promotor, senior onderzoekers en colle
ga’s wordt meegewerkt aan een onderzoekproject. Men krijgt de gelegen
heid de studie op een deelproject af te ronden door middel van een pro
motie.
De Faculteiten der Economische Wetenschappen van de Erasmus Uni
versiteit Rotterdam, de Universiteit van Amsterdam en de Vrije Univer
siteit Amsterdam hebben initiatieven genomen om te komen tot een doc
toraatsopleiding Economie te verzorgen door het

NEDERLANDS INSTITUUT 
VOOR ALGEMEEN EN

Voor verschillende enthousiaste en onderzoekgerichte doctorandi 
bestaat de mogelijkheid deel te nemen aan het economisch speurwerk in 
het Tinbergen Instituur (i.o.) als

assistent in opleiding (AIO) 
m/v

Een assistent in opleiding heeft daarbij de mogelijkheid te participeren in 
het onderzoek bij verschillende vakgroepen van de faculteiten die samen
werken in het Tinbergen Instituut (i.o.). Een aanstelling als assistent in 
opleiding vindt plaats bij één van de moederfaculteiten voor een periode 
van maximaal 4 jaar. Het is de bedoeling dat de assistenten in opleiding de 
4-jarige opleiding afsluiten met een promotie. Salariëring vindt plaats vol
gens rijksregeling volgens de salaristabellen van de assistenten-in-oplei- 
ding (in het eerste jaar ƒ 1.758,- per maand oplopend tot ca ƒ 3.133,- per 
maand in het vierde jaar).

ACTIVITEITEN

BEDRIJFSECONOMISCH 
ONDERZOEK (i o >

kortweg het

TINBERGEN INSTITUUT (i.o.> 
genoemd.

Het instituut richt zich op het stimuleren en verrichten van hooggekwalifi
ceerd onderzoek en op de vorming tot zelfstandig onderzoeker op het 
gehele terrein van de economie (algemene economie, bedrijfseconomie 
en econometrie). Daarbinnen zullen de bestaande economische specialis
men vanuit een thematische invalshoek aan bod komen. Er wordt danook 
naar gestreefd om binnen vrijwel alle thema’s zowel algemeen economi
sche als bedrijfseconomische projecten te entameren.
Ook wat betreft de achtergrond van de aio’s wordt gestreefd naar een 
zekere spreiding in algemeen economische en bedrijfseconomische ken
nis. Er zijn mogelijkheden via aanvullende cursussen deficiënties op 
bepaalde punten, bijv, bij kwantitatief-georiënteerde onderzoekmetho
den, te compenseren. Met name voor bedrijfseconomische projecten zijn 
er nog ruimschoots aio-plaatsen beschikbaar.

Voorbeelden van onderzoekprojecten zijn:
- economische orde en vergelijking van economische stelsels
- wisselkoersonzekerheid, directe investeringen van multinationale 

ondernemingen
- woningmarkt en arbeidsmarkt
- bedrijfssubsidies
- technologische ontwikkeling en innovatie
- consumptie, inkomensbronnen en inkomenswaardering bij Neder

landse scholieren
- harmonisatie van de externe verslaggeving in de Europese Gemeen

schappen
- betekenis van de ’kleine zelfstandige’ in het midden- en kleinbedrijf
- wisselwerking tussen de economische structuur, het sociale zekerheids

systeem en de bevolkingsontwikkeling
- Tinbergen’s betekenis voor de ontwikkeling van de economische theo

rie
- evenwichtsmodellen met toepassingen in de ruimtelijke economie.

Uitvoerige informatie over de mogelijke onderzoekthema’s en de projec
ten binnen die thema’s wordt gegeven in de informatiebrochure.

De hoofdtaak van de AIO is de uitvoering van een, mede op basis van zijn/ 
haar voorkeuren, geselecteerd project binnen één van de onderzoekthe
ma’s.
Via seminars zal hij/zij intensief betrokken worden bij ander onderzoek 
van het Instituut. Voorts volgt hij/zij in de aanvang een beperkt, op onder
zoek gericht, onderwijsprogramma.

BEROEPSVOORUITZICHTEN
De studie heeft tot doel volhardende en creatieve wetenschappers af te 
leveren, die hun geest gescherpt hebben bij de oplossing van wetenschap
pelijke problemen. Zij dienen na hun promotie algemeen inzetbaar te zijn 
binnen en buiten de universiteit. Er bestaat de gegronde verwachting dat 
voor de gepromoveerde AIO een goede carrière zal zijn weggelegd.

Nadere informatie, zoals een globale programmabeschrijving, een 
beschrijving van de onderzoekthema’s en informatie over de sollicitatie- 
en selectieprocedure, wordt gegeven in de informatiebrochure over de 
doctoraatsopleiding economie. Deze informatiebrochure kan worden 
aangevraagd bij de secretaris van de interfacultaire voorbereidingscom
missie, ir. A. van der Wiele, EUR, H 7-32, Postbus 1738, 3000 DR Rot
terdam (tel.: 010-4525511 toestel 3348/3318; per 1 oktober 1986: tel. 010- 
4081381).

Inlichtingen kunnen ook worden ingewonnen bij de volgende contactper
sonen:
EUR: prof.dr. B.M. S. van Praag, 010-4525511 toestel 3010 of 023-383276 
UvA: dr. R.K. Knaack, 020-5254236 of 02908-4464
VUA: prof.dr. L. Traas, 020-5484602 of 02153-83932. '

Belangstellenden voor een AIO-aanstelling per 1 januari 1987 dienen 
vóór 14 oktober a.s. hun sollicitatie te richten aan de interfacultaire voor
bereidingscommissie voor de doctoraatsopleiding economie en te zenden 
naar het faculteitsbureau van één van de betrokken faculteiten der econo
mische wetenschappen:
EUR, Postbus 1738, 3000 DR Rotterdam
UvA, Jodenbreestraat 23, 1011 NH Amsterdam
VUA, De Boelelaan 1105, 1081 HV Amsterdam.

Op vrijdag 10 oktober 1986 wordt de gelegenheid geboden om een voor
lichtingsbijeenkomst bij te wonen. De voorlichtingsbijeenkomsten vinden 
plaats bij de EUR, Faculteit der Economische Wetenschappen, Burg. 
Oudlaan 50, om 10.00 uur (zaal D4) en bij de UvA, Faculteit der Econo
mische Wetenschappen, Jodenbreestraat 23, om 14.00 uur (zaal 2259).
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Ruim een kwart miljoen Nederlanders houdt zich 
aktief bezig met popmuziek. Hoeveel van die 
duizendenden bandjes van Limburgse origine zijn 
is moeilijk te becijferen. Veel van deze muzikanten 
zullen hun talenten niet buiten de repetitieruimte 
en een buurt- of familiefeestje laten horen, maar er 
zijn ook groepen met meer ambities, ook al mikken 
ze niet meteen op een profstatus. Voor deze bands 
is het bijzonder moeilijk om zich via het geijkte 
circuit, de landelijke platenbusiness, te 
manifesteren. Het is een logische gang van zaken 
dat muzikanten zelf hun lot in handen proberen te 
nemen door in eigen beheer platen of cassettes uit 
te brengen. Voordelen zijn de relatief lage kosten 
en de algehele controle over het product. Drie 
recentelijk in Limburg uitgebrachte produkties 
worden onder de loep genomen.
Achtereenvolgens een projekt uit de Oostelijke 
Mijnstreek, hard core uit Maastricht en pure pop uit 
diezelfde stad.
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Oe Stichting Kulturele Produkties 
ü,t Landgraaf kwam vlak voor de 
('akantie uit met een dubbelelpee. 
festien popbands uit Landgraaf, 
Heerlen en Kerkrade zijn hierop 
J'erzameld. Doel van het projekt is 
*’et stimuleren van amateurmuziek 
en het naar buiten brengen van wat 
er in deze regio op dit niveau ge
presteerd wordt. Het plan dateert al 
van drie jaar geleden. In een voor
malige school aan de Heerlenseweg

Schaesberg werd toen de ’Oefen
anker’ ingebruik genomen. Hier 
r°n ongestoord, tegen bijzonder 
'age vergoeding, gerepeteerd wor- 
Uen Langzaam groeide het plan om 
Hiddels een visitekaartje zich aan 
i°e buitenwacht te presenteren. Het 
^eigende kanaal bleek een elpee te 
2lJn. Door de enthousiaste mede
werking van tachtig amateurmuzi- 
*anten groeide het projekt uit tot 
een heuse dubbelelpee. De kosten 
"'aren beraamd op achttienduizend 
Stilden, waarvan een gedeelte gefi
nancierd werd door het Anjerfonds. 
Le opnamen in de Brunssumse 

. win Studio’s hebben ruim een jaar 
j? beslag genomen. Producer Frans 
|°r”nswaer en technicus Lucas 

r<)emen hebben hun stempel op 
geregistreerde werk gedrukt.

. ” kwam zeker het zwakke mate- 
'aal ten goede. De kwaliteit is na- 
elijk van uiteenlopende aard. De 

^abbelelpee, die toepasselijk 'Lo- 
Ist genoemd werd, is geen 
eaalkaart maar een dwarsdoorsnee 

n bevat onder meer melodieuse 
Popmuziek met een synthesizer- 
(W'Usje, ijle folkdeuntjes, latin klan- 
LCn’ cocktail jazz en onversneden 
tarH core. Het voert te ver alle zes- 

n bands de revue te laten passe- 
Daarom enkele uitschieters.

<jee "ato Partners richten hun woe- 
h ”P Heerlen - "jij corrupte stad”, 
d 'H en medogenloos. Wezenloos is 
v aan haardvuur en fonduesfeer 
t |W.ante Pim Jacobsachtige cock-

1 )azz van April Fools. Opwin- 
v. '’Her zijn de tropische geluiden 
en'' | y s Limit, met prachtvocalen, 
y He Bossa Nova van Modesty. 

erdienstelijke pop is voor reke- 
h'»’ Van The Peep en Doebisjek. 
ov’eWe' de kwaliteit soms te wensen 
teCrJaat, het is verbazingwekkend 

kunnen konstateren dat een

plaatselijk initiatief tot dergelijke 
proporties kan uitgroeien, een unie
ke zaak. Woordvoerder van de 
stichting, Jo Dautzenberg, noemt 
het zeer terecht een pretentieus ge
beuren. Met dit projekt wil de 
Stichting Kulturele Produkties voor 
amateurpopmuziek in het algemeen 
betere faciliteiten vragen: "Local 
Call' toont aan dat een einde moet 
komen aan de ongelijke verdeling 
van subsidiegelden. Beoefening van 
popmuziek, met name door ama
teurs, verdient meer aandacht en 
erkenning. Erkenning in de vorm 
van voorzieningen zoals repeteer- 
ruimte, geschikte podia, aangepast 
muziekonderwijs enz.”

Hard core

In de sektor hard core sloeg de 
Maastrichtse Crisis-C toe met de 
cassette ’Nihil Obstat’. De casette 
laat in een tijdsbestek van nauwe
lijks een half uur in een moordend 
Ramones-tempo niet minder dan 
vijftien(l) nummers horen. De 
agressie van het viertal richt zich op 
de buitenwereld. De band affi
cheert zich als een anti-fascistische 
groep. De muziek is voorzien van 
enigszins puberale teksten hande
lend over al dan niet vermeend we
reldleed; het militarisme, het ko
ningshuis, de kerk, nucleaire drei
ging en Ronald Reagan (tekstcitaat: 

"You’re dead, you fucking cowboy, 
fascist, asshole. There’s a cancer in 
your brain and I love to see you 
going mad from pain.”) Niet al te 
subtiel dus.

Crisis

De Crisis-C-cassette is opgenomen 
in Underground Station, de acht 
sporen studio van popmuzikant 
Bert Smeets, de man achter de 
"Pop Against the Pope’-elpee. 
Smeets en band, the Clan, behoor
den dit jaar tot de finalisten van de 
’Nu of Nooit Prijs’, en leverden een 
nummer aan de begin deze maand 
verschenen finalisteneepee op het 
Telstarlabel. Al een kleine twintig 
jaar aktief in de popmuziek stelt 
Smeets regelmatig zijn diensten be
schikbaar voor talloze bands die in 
zijn studio opnamen maken en 
funktioneert zodoende als spil in 
het margecircuit in het Maastricht
se. Zelf brengt hij deze maand de 
cassette van zijn band uit: ’Love’s a 
Brickhouse’. Zes popsongs pur sang 
op een C-60-tape. Sommige num
mers zijn nogal breed uitgesponnen 
en kunnen in een kompaktere ver
sie sterker overkomen. Dit gaat 
echter niet op voor het titelnum
mer, dat in deze tien minutenversie 
zo geschikt kan zijn voor een twelve 
inch uitvoering. Smeets' stem lijkt 
op die van Lennon, dubeffekten 
zijn spaarzaam en effektief gebruikt 
en de bezwerende spanning wordt 
door de saxofoon van gast Ed Ge
rits geaccentueerd.

Paul Pinxten

’Local Call’ is voor 25 gulden tever- 
krijgen in de platenhandel. Zoniet, 
bel dan 045-324354. ’Nihil Obstat' 
van Crisis-C is te bestellen voor 8 
gulden bij Alain Loontjes, Prins 
Bisschopsingel 1 a, 6212 AA Maas
tricht. The Clan’s ’Love’s a Brick
house’ is te bestellen voor 7 gulden 
bij Underground Station, Alexan
der Battalaan 53 a, 6221 CB Maas
tricht.

AGENDA
Stadsschouwburg Maastricht 
vrijdag 3 oktober: "De getemde 
feeks" - Limburgs Projekt 
Theater.
zaterdag 4 oktober: "Gekooid 
deel I + II + III" - Toneelgroep 
M’46-18.00 uur.
dinsdag 7 oktober: 
"Hootenanny"- Theater Rozijn, 
woensdag 8 oktober: "Orlando 
Kwartet" - kamermuziek.

Stadsschouwburg Heerlen 
donderdag 2 oktober: 
Intro-dans.
vrijdag 3 oktober: Top Girls, 
tragi- komedie.
zaterdag 4 en zondag 5 oktober: 
"Romulus der Grosse" - theater 
Antigone - komedie.
woensdag 8 oktober: Jan 
Decleir - Wolfsklem - 
dierenepos.

Films ■

Filmhuis
donderdag 2 tot en met 
woensdag 8 oktober, 20:00 uur: 
Dance with a stranger, M.
Newell.
donderdag 2 tot en met zondag
5 oktober, 22.00 uur: Kisse 
jongens, M. Charef.
maandag 6 tot en met 
woensdag 8 oktober, 22.00 uur: 
Dance with a stranger, M.
Newell.

Ciné-K
Bernardusstraat 13 
Dagelijks 0m 20.00 uur: 
"Vrouwen van Parijs" ("La 
Dérobade").

JAZZ EN BIER
Alweer voor de zevende keer wordt Jazz 
Maastricht georganiseerd. In de loop der jaren is 
het festival steeds groter en bekender geworden. 
Ook de programmering heeft een ontwikkeling 
doorgemaakt. In de beginjaren kwam het accent 
vooral op oude stijl te liggen, nu wordt de koers 
bepaald door zoveel mogelijk jazzgenres binnen 
het programma aan bod te laten komen. De 
verdeling tussen oud en modern is, volgens de 
organisatie, ongeveer gelijk. Stichting Jazz 
Maastricht heeft als grote trekpleisters dit jaar de 
Jamaïcaanse pianist Montie Alexander en de 
oudere Nederlanse boogiepianiste Pia Beek 
gecontracteerd. Het weekend van 10, 11 en 12 
oktober staat in het teken van de jazz.

Vrijdagavond is traditiegetrouw 
voorbehouden aan de kroegen
tocht. Op straat en vooral in vijftig 
café’s in de binnenstad treden dixie- 
landbandjes en moderne combo’s 
op. Diezelfde avond zijn er in de 
Redoute van de schouwburg ook 
voor jazzleken interessante concer
ten. De Limburgse fusionformatie 
Culea gaat om tien uur Van start, 
waarna de twaalfmans bezetting van 
Ruben Salas Salsa Orchestra volgt. 
Deze optredens vormen een aller
aardigste introduktie, duren tot drie 
uur ’s nachts, zoals ook de avond
concerten op zaterdag, en zijn bo
vendien gratis toegankelijk. Vanaf 
twee uur ’s middags wordt de vol
gende dag een streetparade gehou
den door het centrum. Op het Onze 
Lieve Vrouwe Plein is de Circus 
Square Jazzband aktief. De hoofd
moot van Jazz Maastricht speelt 
zich af in de drie zalen van het 
Staargebouw. Good Medecine, 
Dutch Jazz Orchestra, Monte Ale
xander Trio, Arienne Wets & 
Friends of Swing, Rod Masons Hot 
Five, Aunt Hagars Gang en Maar

Dagelijks om 22.00 uur: "Repo 
Man".

Mabi 1
Dagelijks om 2.30-8.30 uur: 
"The Color Purple", Steven 
Spielberg.

Mabi 2
Zaterdag, zondag en woensdag 
om 2.30 uur: "Peter Pan".
Dagelijks om 2.30-9.00 uur, 
zaterdag, zondag om 6.30-9.00 
uur, woensdag om 9.00 uur: 
Karate Kid deel 2.

Mabi 3
Dagelijks om 2.30-9.00 uur, 
zaterdag, zondag ook om 6.30 
uur: Poltergeist 2.

Mabi 4
Dagelijks om 2.30-9.00 uur, 
zaterdag, zondag ook om 6.30 
uur: Top Gun.

Cinema Palace
Wijckerbrugstraat 1 
Festival: dagelijks 18.30 en 
21.00 uur, zaterdag, zondag, 
woensdag ook 14.30 uur: The 
secrets of love.
Palace 1: dagelijks 18.30 en 
20.45 uur, zaterdag, zondag, 
woensdag ook 14.00 uur: 
Silvarado.
Studio: dagelijks 18.30 en 21.00 
uur: De wisselwachter.
Matinee: zaterdag, zondag, 
woensdag 14.30 uur: Pietje 
Kortstaart.

Diversen
Galerie Dis, Maastricht: 'Divers
Pluimage', objekten en 

ten van Norden zijn hier zaterdag
avond te horen. Zondagmiddag, de 
laatste festivaldag, is in feite een 
langgerekt en gevarieerd matinee 
met Revival Big Band 77, Pia Beek 
Trio, Cees Smal Kwintet en Letty 
de Jong, Slide, Sticks and Pedal, El
len H. Band en Last Resort.

Ratjetoe

Van de binnen jazzkringen geuite 
kritiek dat het programma geen lijn 
kent en oogt als een ratjetoe wil 
voorzitter Han Hardy van de Stich
ting Jazz Maastricht niets weten: 
"Nee, een dergelijke kritiek heb ik 
niet gehoord. Het festival is steeds 
omvangrijker geworden en er ko
men voortdurend meer soorten mu
ziek bij. Als een dergelijke manifes
tatie op een verantwoorde manier, 
dus ook commercieel verantwoorde 
manier, wordt opgezet, dan komt 
men, of men wil of niet, bij oude 
stijl terecht omdat het publiek dat 
namelijk het leukst vindt.
Paul Pinxten 

edelsmeedwerk van Hans v.d.
Weijden, opening 27 
september, 16.00 uur.

Tentoonstellingen
Het Bassin, Bogaardenstraat 
40b: Liggende beelden. 
Bonnefantenmuseum: 
Gevoelscollages, eigentijds 
Europees meubeldesign. 
Natuurhistorisch museum: 
"Sprekende bodem".
Kasteel Hoensbroek, 
Fotogalerie 68: fotoreportage 
"Kathmandu, the valley of the 
wooden temples".
Museum van Bommel-van Dam, 
Venlo: Harry op de Laak 
(schilderijen, etsen, 
tekeningen). Elf Nederlande 
beeldhouwers- "De druppel holt 
de steen uit".
Gouvernement: dertigtal 
kleurenfoto-compogities van het 
nieuwe gouvernement. 
Cultureel Centrum Hasselt: 21 
tentoonstellingen in het kader 
van Japanoptiek.
Provinciaal museum Hasselt: 
’Op goede grond', werk van 20 
kunstenaars..

Galeries
Galerie Hof van Oensel, 
Oensel-Schimmert: Sjef 
Hutschemakers, olieverven, 
gouaches, tekeningen en etsen. 
Thea Houben, bronzen 
sculpturen.
Lydia Bronnenberg-Creyghton, 
textiele werken.
Galerie 'De Sauveur’, 
Ulestraten: friese kunstenaars.

Muziek
Stichting Intro, St.
Maartenspoort 2: zondag 5 
oktober: KAI ensemble.
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Declaratie 3
De Ontknoping
In de vorige twee deeltjes hebben 
de oplettende lezertjes kunnen zien 
wat hun favoriete redactie 
meemaakte tijdens haar declaratie 
expeditie. Doel hiervan was het 
verwerven van in- en overzicht met 
betrekking tot de uitgaven gedaan 
in het kader van representatie van 
de Universiteit. Hiervoor namen 
wij twee afdelingen onder de loupe, 
die ons inziens wel eens vaker te 
maken hebben met de presentatie 
van de RL aan de buitenwereld, te 
weten het College en het Rectoraat. 
Van hen wilden wij graag weten of 
en hoe zij het geld dat daarmee 
gemoeid gaat declareren, waaraan 
zij hun representatiebudget 
spenderen, en door wie die uitgaven 
gecontroleerd (kunnen) worden. 
In concreto wilden wij slechts 
inzage in de maandelijkse 
overzichten van gemaakte uitgaven, 
die Financiële Zaken elke maand 
naar het secretariaat van de 
genoemde afdelingen zend, en in 
enkele gevallen inzage in de 
gedeclareerde rekeningen. Wij 
meenden daar op grond van de Wet 
Openbaarheid Bestuur aanspraak 
op te kunnen maken. Het viel niet 
mee dit recht te doen gelden; in deel 
1 van onze reeks waren de lezertjes 
getuige van de vaagspraak van 
ambtenaren van FZ en Inkoop, en 
in deel 2 van de draaikonterij van de 
Secretaris van het College.
Gelukkig troffen wij uiteindelijk 
onze Rector, die wel in mum van 
tijd te spreken was en open kaart 
speelde. Wat hem betrof mochten 
we alles inzien wat we wilden, maar 
hij moest dat nog wel even met het 
College overleggen. Kom over een 
paar dagen maar eens terug. 
Jammer genoeg bleek het bij ons 
tweede gesprek allemaal niet zo 
makkelijk als we dachten. In die 
rekeningen en overzichten konden 
wel eens namen voorkomen die in 
verband gebracht kunnen worden 
met zaken die niet in de 
openbaarheid mogen komen, of die 
voor de betrokkene pijnlijk zouden 
kunnen zijn. Benoemingen en 
dergelijke.
Tsja, maar als Rector voert u toch 
in principe niets uit dat het daglicht 
niet zou kunnen verdragen, en wat 
die pijnlijkheid betreft, zoveel 
benoemingen worden toch niet aan 
tafel voorbereid?
De Rector antwoordde hierop met 
een korte beschouwing over de 
profilering en uitbouw van de 
Universiteit, de nieuwe 
zakelijkheid en het daaruit 
voortvloeiende informele 
’’regelen”. Tenslotte, een 
Universiteit is een bedrijf, dat net 
als andere bedrijven ’’gerund” moet 
worden. Diners horen daarbij, weet 
het college, dankbaar 
terugdenkend aan de gezellige 
voedzame avonden met de directie, 
hoofdredactie en 
onderwijsredacteuren van De 
Limburger en het Limburgs 
Dagblad. De resultaten waren 
mooier dan men had durven 
dromen. De kranten sloofden zich 
uit om de universiteit -de nieuwe 
kathedraal van Limburg- pagina’s 
lang terwille te zijn, toen de bouw 
van een nieuw ziekenhuis in gevaar 
was en toen de universiteit tien jaar 
bestond.
Wij weten inmiddels ook dat met 
meneer O'Hanlon van het in de 
U-Raad te laat omstreden Intituut 
voor Geneesmiddelen Etcetera op 
19 september voor ƒ 238.50 getafeld 
is. Of neem dokter Penn, van de 
hartchirurgie, ook "geregeld" 
wellicht, tijdens een lunch van ƒ 200

Boritoiom
in Paternoster? We weten ook van 
diners met de directeur van het 
LIOF, die een nauwere relatie van 
de Universiteit met het 
bedrijfsleven voorstaat, niets is ons 
daarentegen bekend van dit soort 
activiteiten met corifeeën van het 
eerstelijnsdenken.

Dus voor die overzichten moesten 
wij maar afwachten of we ze 
kregen, er was toch nog een 
afspraak met de Voorzitter? Nu, 
goed dan. Inderdaad hadden wij die 
afspraak, deze was ons met veel 
pijn en moeite gegund door de 
Secretaris, daar hebben we het al 
eerder over gehad.

Voorzitter Van den Biggelaar kon 
kort zijn: inzage in gedeclareerde 
rekeningen en financiële 
overzichten kregen wij niet. Wel 
moesten wij blij zijn met 
handgeschreven afschriften van 
deze overzichten, die nu speciaal 
voor ons geprepareerd werden. 
Toen wij daartegen inbrachten dat 
niet te controleren was of deze al 
dan niet achteraf bijgewerkt waren, 
lachte de Voorzitter fijntjes, dat dat 
ons probleem was en niet het zijne.

Toen wij uitlegden dat wij zo ook 
niet konden achterhalen of er 
teveel, of op oneigenlijke gronden 
werd gedeclareerd, bleef hij bij zijn 
antwoord, om vervolgens ons 
gesprek te laten verzanden in een 
monoloog betreffende het 
uitgeversbedrijf, zijn ervaringen 
hierin, en de regels van de 
journalistiek. Hij sloot af met: ”Dus 
U ziet, U moet nog erg veel leren.” 
Tot dusverre was het inderdaad erg 
interessant geweest, een dergelijke 
logorrhoe hadden wij nimmer in zo 
een uitgesproken en gestileerde 
vorm mogen meemaken. Maar nu 
terzake, zo stuurt U ons met het 
kluitje in het riet. ”U begrijpt 
langzaam, moet ik zeggen, maar ik 
wiLhet best nog wel eens herhalen: 
nee, U krijgt geen inzage.”

De volgende dag haalden wij de 
afschriften op. Zoals te verwachten 
viel hierin weinig 
wereldschokkends te ontwaren. 
Handgeschreven, onoverzichtelijk, 
incompleet op cruciale punten. Om 
maar iets te noemen: daar waar het 
Rectorale budget op dreigde te 
raken, dat was in september 1985, 
werd niet verder gerapporteerd wat 
in de maanden daarop was 
uitgegeven.
Wat, beste lezertjes, leverde onze 
expeditie ons nu op? Allereerst 
natuurlijk de bevinding dat het 
welhaast ondoenlijk is in deze

instelling eerlijke, duidelijke 
informatie te vergaren, ook al 
betreft die het uitgeven van 
overheidsgelden of beleid dat 
daarmee gevoerd wordt. Met 
andere woorden: aangetoond is het 
falen van de Wet Openbaarheid 
Bestuur in een instelling waarin 
iedereen dubbel gedekt wil zijn 
alvorens uitspraken te doen. Een 
uitzondering hierop is de Rector, 
die openlijk toegeeft voor 
representatie bedoelde gelden, de 
’Bestuurskosten’ als salaris te 
beschouwen.

Dit leidt ons naar de tweede 
bevinding: De door de Overheid 
aan bestuurders ter beschikking 
gestelde 1O tot 15% extra salaris ter 
dekking van gemaakte kosten in het 
kader van de representatie, wordt 
gezien de gedane declaraties door 
de bestuurderen opgevat als een 
aanvulling op het inkomen. 
Een derde bevinding is dat 
bestuurders van deze instelling 
zichzelf beginnen te zien als 
managers van een bedrijf, in plaats 
van als vertegenwoordigers van een 
academische overheidsinstelling.

Het hieruit voortvloeiende 
’’regelen” maakt waarschijnlijk dat 
er nu al besluiten genomen en 
contracten getekend zijn, waarover 
de U-Raadsleden de stukken nog 
niet eens binnen hebben.

Tenslotte onze meest duidelijke 
bevinding: het gerommel met en 
rond declaraties is niet erg 
belangrijk, maar wel erg smakelijk. 
Daarvoor danken wij al degenen, 
die deze expeditie hebben mogelijk 
gemaakt.

P.S. U zult zich wellicht afvragen: Is 
publiceren nou écht je in gevaar 
brengen, zoals Van den Biggelaar in 
het begin van het verhaal stelde? Ik 
heb er nog niks van gemerkt. 
Integendeel zelfs, op een receptie 
onlangs nodigde de vrouw van de 
Rector mij uit voor een "diner en 
ville”, samen met haar man. Kijk, 
dat was toch zeker niet het gevaar 
waar Van den Biggelaar op doelde? 
Ik accepteerde de invitatie 
natuurlijk direct, je maakt wat mee, 
maar meldde er wel meteen bij dat 
ik niet veel te onderhandelen had. 
Dat was helemaal niet erg, gewoon, 
het leek haar gezellig. Plaats en tijd 
werden niet gepreciseerd, maar hen 
kennende komt dat zeker. Wellicht 
hoort U nog van mij.....

Jan Mokkenstorm (tel. 253169)

4711

Voorzitter
Van den Biggelaar. (foto
Frits Widdershoven)

Met al het gekrakeel rond de bezui
nigingen zouden we haast vergeten 
dat er aan deze universiteit ook nog 
eens gezorgd moet worden voor een 
opvolger van de heer Van den Big
gelaar. Sinds de onvrede met alle 
vier de kandidaten publiek werd is 
de opvolgingskwestie ernstig in het 
slop geraakt. Toch ligt de oplossing 
voor de hand. Eenieder die weleens 
in de nabijheid van de voorzitter 
van het College van Bestuur heeft 
mogen vertoeven weet dat deze een 
uitgesproken odeur verspreidt. Na 
zijn passeren is menige gang in het 
oud-jezuïetenhoofdg ebouw nog 
minuten lang bezwangerd. Aange
zien de opvolger van VDB toch 
minstens over dezelfde kwaliteiten 
dient te beschikken ligt het in de lijn 
een werkgroep in het leven te roe
pen met een open neus voor geurige 
kandidaten. Het voorstel is om, nu 
de advertentiecampagn e zo’n suc
ces heeft dat we waarschijnlijk vol
gende maand al over 6000 studen
ten beschikken, de Werkgroep 6000 
wegens overbodigheid op te heffen. 
Zij kan dan onmiddellijk weer wor
den gereanimeerd onder een nieu
we naam: Werkgroep 4711. De hui
dige secretaris kan als bij uitstek 
deskundige gewoon aanblijven.
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Inforn
Maastricht is mieters, het bier vloeit 
er bij liters.
Jaja. Een week of twee geleden 
vond het saaiste feest op het 
Westelijk Halfrond sinds de 
Tachtigjarige Oorlog plaats. Ik was 
erbij. Plaats van handeling was het 
gerenommeerde Hotel Maastricht 
aan de boorden van de stroom die 
haar grijze golfjes zojuist nog onder 
het Nuj Goevernemint had 
doorgeperst.
Tjongejonge. Maastricht is mieters, 
studenten feesten als gieters. Een 
muziekgroepje zorgde voor de 
muzikale omlijsting. Ik gebruik die 
terminologie 'muzikale omlijsting’ 
met opzet. U weet toch waar we die 
woorden altijd tegenkomen? Als 
oom Bèr vijfentwintig jaar bij de 
zaak is, of wanneer de dames van 
het kienen eens een wilde avond 
wensen, of als -zoals student WC 
zachtjes kreunend, en hangend 
tegen de glazen buitenpui van het 
gerenommeerde Hotel, verzuchtte- 
de biljartklup van het gehuchtje 
Beesel veertig jaar bestaat, en dan 
nóg was er móed voor nodig om dit 
kwartetje uit te nodigen.
Dit gehoord hebbende, stortte ik 
mij met onverholen ongeduld door 
de driedelige pakken en 
cocktailjurken naar voren. Ving ik 
daar al klanken op van een zacht 
jankende accordeon? Een melodie3 
met een barst erin? Had de fluittist 
wellicht zijn aardappel-vormig 
blaasinstrument, de ocoroni,of 
ocarina, wat doet het ertoe, de . vic 
avond tevoren nog snel even uit de I Soiljcjt; 
klei van zijn zoontje geboetseerd efl Op een 
in zijn allesbrander gebakken? trouwe 
De realiteit was, zoals altijd, hard- I Vo|(jee( 
Hadden deze muzikanten voor I die jn 
Neanderthalers gespeeld, dan nog functie 
had de plaatselijke criticus het 
orkestje van het podium 
geschreven. Wat een ramp! Was dr* 
het kienfeest van een sociëteit 
tachtigjarige RKPN-ers in de 
gemeente Staphorst?
En nu dacht ik toch écht dat ik we‘ 
het een en ander gewend was. Op 
feestjes bij de heer Damvogeltjes 
klinkt immers Klaus Wunderlich 
und zijn wonderorgel. Collega 
Iwanowa presenteert steevast I 
Johny Woodhouse en zijn magisch 
computer-accordeon. Heintje’s 
volledige platencollectie staat te 
prijken in het rek van Klaas, die 
daar pal naast Saint Saëns durft te 
plaatsen. Buurman Franssen 
verkeert in soft jazz-sferen met R’13 
Reys en Pim Jacobs. De 
hooggeleerde spat uit met Abba- 
Wetenschappelijk docent Westtud 
draait ongegeneerd de versterker 
op ’max’ als Marty toeteren mag- 
En onze stagiaire draait haar 
handen niet om voor een 
nummertje Vader Abraham of 
James Last.
Maar dit was te bar... Ik vluchtte 
naar buiten en putte wat flinke 
teugen avondlucht. Staarde over o 
Maas naar de .
Onzelievevrouwenbasiliek, Sint J3 
en Servaas. Droomde even weg- 
terug naar Amerika.
"Met grote snelheid gleden we 
onder een stralende sterrenheme1 
door de woestijn van New Mexie0 
naar Albuquerque. Door de 
geopende ramen stortte de hete 
wind zich bulderend naar binnen 
The Doors vulden de geluidsmun 
op. Was er nog een hier, een nü 
Een B-52 vloog laag over, en 
hoorden hem niet. Geluk." 
Om één uur kuierden de 
rechtenstudenten naar buiten. . 
Afgelopen was het feest. Maastnc 
is tof, jongens wat een bof.

VC

y<<n d< 
*abi nei 
steeret:

is 
fecho 
c°mmi 
s,Uur < 
tegeve 

mir
■ 0e vje

tean tc 
ten en 
’Hee g; 
^indid 
De un 
lelijks 
'ermijr 
'teren 

die Va 
d'eht: t 
'teedt 
?jin ze: 
9rs. p( 
Jjinuari 
deerde

be 
S rUctu 
> a 
n.'e.nu 

. c'teii 
"ids 1

'Val 
.°rer>d 
Ptojec 

?achte

*Eva*

*et,eli 
fctu

°pv 
"'ssie.

kr 
>te 
«Vies 

V°lgt2i


	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser001.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser002.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser003.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser004.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser005.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser006.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser007.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser008.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser009.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser010.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser011.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser012.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser013.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser014.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser015.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_6\obser016.jp2

